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Utropia ønsker velkommen

Det er to ting å oppnå ved 
å studere. Primært det å 
bli en god samfunnsdel- 
tager, sekundært det å 
lære noe man kan leve av. 
Jeg tror jeg kan tilby 
begge.

Nye studenter her i Tromsø vil 
fort oppdage at venner ikke opp- 
dages på lesesalene, men i fore
ningslivet. Det er ikke så viktig 
hvor; fra det noe «løssluppne» 
RUPHUS på IMR til vollyball la
get; det viktigste er å delta.

Og i denne vrimmelen kan jeg 
tilby det ypperste: medlemskap i 
en avisredaksjon.

Utropia utkommer hver 14. 
dag, med et opplag på omlag 
2.000 og spres på Universitetet, til 
andre høyskoler i Tromsø, de 
andre studentavisene i landet, de 
andre universitetene, alle større 
aviser i landet og andre spesielt 
utvalgte.
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UTROPIA er et organ for studen- 
tene ved Universitetet i Tromsø, 
og utkommer hver 14. dag.

Redaksjonen er valgt på politisk 
uavhengig grunnlag.

Redaksjonen gjør alt arbeid 
med avisen selv. Fra å skrive ar
tiklene, fotografere, fremkalle og 
kopiere bildene, sidelayout og 
korrekturlesing. Vi har eget da
tautstyr med tekstbehandling 
som alle skriver på, og vårt tryk- 
keri mottar stoffet,ikke på papir, 
men på diskett. De kjører så dette 
rett inn i sitt grafiske utstyr, og la- 
ger sidene slik vi har tegnet dem 
ut.

Redaksjonen lærer opp nye med- 
lemmer i alt som er nødvendig for 
å kunne utgi avis - uvurderlig 
kunnskap i vårt samfunn som set- 
ter media mer og mer i fokus.
Av de to media som er tilgjengelig 
for deg, UTROPIA og Studentra- 
dioen, er avisen uten tvil det beste 
om du har mer enn hitlister å 
formidle!

UTROPIA og radioen skal forøv- 
rig i regi av Tromsøstudentenes 
Mediaforening sammen holde et 
arrangement på studenthuset om 
studentmedia senere i høst.

Tage Stabell-Kulø 
ansvarlig redaktør

REDAKSJONEN STÅR IKKE 
ANSVARLIG FOR STOFFET I 
DETTE NUMMER.

Annonsepris: Kr. 4,00 pr. spaltemm. 
Ved fast annonsering gis det rabatt. 
Nærmere opplysninger hos redaksjonen.

Adr.: postboks 678, 9001 Tromsø
Tlf.: dagtid (083) 81 688, lj. 386
Tlf.: kveld (083) 81 693
Vi har kontor i underetasjen 
på ISV / ISL.

Studentradioen i Tromsø er en av sju -«ETTER UKESLUTT»- KUL-

Møtet vil være åpent for alle.

Det er idag for få kvinner i Re
daksjonen, og i media generellt 
her i landet, dette er et godt sted å 
starte.

På vegne av Redaksjonen øns
ker jeg deg, selv om du ikke er 
kvinne, velkommen som medlem 
i Universitetets mest spennende 
miljø.

nærradiostasjoner i byen. Alle stasjo
nene sender på FM 105,6. Nedenfor 
følger en oversikt over Studentradio
ens sendetider, og litt om profilen til 
de enkelte sendinger:

- MORRAKVITTER - Alle 
hverdager fra 07.30 til 09.30

Morgensendingene fra Studentra
dioen er våre viktigste sendinger og 
inneholder nyheter, intervjuer, ak
tuelle småreportasjer, kulturinnslag, 
meldinger, kinoannonseringer, fil- 
momtaler og musikk. Sendingene 
henvender seg til hele byen og har en 
typisk byradioprofil. I begynnelsen 
av høstsemestret 1987 kommer disse 
sendingene blant annet til å inne
holde Studentradioens hybelservice 
- du kan altså bruke «Morrakvitter» 
til å nå fram til en snill hybelvert i 
Tromsø.

- «KRÅKER I LUFTA» - Tirs- 
dager kl. 21.30 til 23.00

Disse sendingene gir plass til mer 
dyptpløyende temastoff. Enkelte 
innslag fra «Morrakvitter» blir kjørt 
i reprise tirsdagskveldene. Ellers mu
sikk og innslag fra bl.a. Filmklubben.

- V.M.C.PT. - Onsdager kl. 19.30 
til 20.30

Dette er ei helt ny sendetid fra Stu
dentradioen som ikke har fått noen 
profil ennå. Her har vi bruk for din 
hjelp med forslag og innsats.

- «TORSDAGSÅPENT» - Tors
dager kl. 21.30 til 23.00

Sendingene inneholder student- 
hjørnet som på bredt grunnlag tar 
opp aktuelle saker fra studentenes 
hverdag. «Torsdagsåpent» tar også 
opp universitetspolitiske saker - gjer
ne gjennom lengre innslag. En fast 
sekvens av sendingene disponeres av 
Filmklubben.

- «BEATSERVICE» - Fredager 
kl. 19.00 til 21.00

Aktuell musikk gjerne litt utenfor 
allfarvei. «Beatservice» presenterer 
også ukas britiske hitliste, og er der 
med det mest aktuelle listeprogram 
på FM 105,6 i Tromsø. Med jevne 
mellomrom sender «Beatservice» 
konsertopptak og artistportretter 
(eks. Erasure, Prince, Depeche Mode, 
New Order o.s.v.). Programposten 
har også plass til plateønsker. «Beat- 
service» er en ypperlig start på fre
dagskvelden.

TURMAGASIN - Lørdager kl. 
13.30 til 15.00

Studentradioens kulturmagasin 
forsøker å dekke det som skjer på om
rådet i byen. Vi omtaler filmer, bøker, 
teateroppsettinger, kunstutstillinger 
m.m. Sendingene inneholder ofte in
tervju med folk som steller med kul
tur i Tromsø.
- «NATTSENDINGER» - Annen
hver lørdagsnatt kl. 24.00 til 02.00

Disse nattsendingene er av det let
teste slaget med musikk og under
holdningsbidrag.
- «MUSIKKMAKSIMUM» - Søn
dager kl. 14.00 til 16.00

«Musikkmaksimum» forteller 
gjennom musikk, presentasjoner og 
intervjuer om det som skjer av rock 
og pop i Tromsø. Programposten har 
over tre års erfaringer med presenta
sjon og intervjuer med lokale, nasjo
nale og internasjonale artister. Faste 
deler av programmet omtaler og spil- 
ler nye plateutgivelser. Dette er pro
gramposten for de som liker rytmisk 
samtidsmusikk fra Elvis Presley via 
Rolling Stones til Smiths og «in- 
die»-rock.
- «SØNDAGSTEMA» - Søndager 
kl. 16.00 til 17.00

I forlengelsen av «Musikkmaksi
mum» sender vi gjerne temainnslag 
med debatt, synspunkter og kom
mentarer. I vår tok vi bl.a. opp alko
holpolitikken i Tromsø kommune, 
AIDS-debatten, flyktningemottaket 
o.l.

Studentradioen disponerer også 
sendetid på søndager mellom 18.00 
og 19.00. Sendingen er foreløpig ikke 
tatt i bruk.

I begynnelsen av høstsemestret 
kommer ikke alle disse sendingene til 
å gå på lufta. Vi kommer til å kon
sentrere oss om «Morrakvitter», «Et
ter ukeslutt» og musikksendingene. 
For å få alle sendingene på lufta, tren
ger Studentradioen flere medarbei
dere, både teknikere, programledere, 
folk som kan lage reportasjer o.s.v. Ta 
kontakt med oss snarest dersom du er 
interessert i nærradioarbeid. Ring 
oss på telefon 57388 eller skriv til vår 
adresse Strandgt. 5.
STUDENTRADIOEN - På bølge
lengde med hele byen

FM 105,6.

V.M.C.PT
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Boligaksjon 87
I tida 17.-29. august arrangeres en boligaksjon om boligsi
tuasjonen for elever og studenter i Tromso. Boligkomiteen 
presenterer i denne artikkelen bakgrunn og opplegg for 
Boligaksjon 87. Det er primært studentenes situasjon som 
behandles i denne artikkelen.

Hva og hvem er BOLIG- 
AKSJONEN 87?
BOLIGAKSJON 87 skal primært 
rette fokus mot boligsituasjonen for 
elever og studenter i Tromsø.

BOLIGAKSJON 87 vil også være 
opptatt av ungdoms muligheter på 
det private boligmarkedet. All ung
dom har et felles problem m.h.t. å 
konkurrere på det private boligmar
kedet. Et stramt privat boligmarked 
påvirker også situasjonen på Sam- 
skipnadens «boligmarked», og flere 
studenter søker bolig gjennom Sam
skipnaden.

BOLIGAKSJON 87 har som mål å 
gjøre flest mulig klar over boligsitua
sjonen for ungdom under utdanning. 
Det er spesielt viktig at ansvarlige po
litikere hører budskapet og blir klar 
over konsekvensene dersom elever 
og studenter ikke får en plass å bo. 
Hensikten med Boligaksjon 87 er å få 
fram politisk vilje til å løse boligpro
blemene for elever og studenter.

BOLIGAKSJON 87 er et student- og 
elevstyrt prosjekt. På grunn av ferien 
består boligkomiteen bare av studen
ter ved Universitetet. Komiteen vil 
bli supplert av flere representanter i 
løpet av august. Komiteen samarbei
der med Studentsamskipnaden og 
Studieavdelinga når det gjelder infor- 
masjonsutveksling og praktiske ord
ninger.

BOLIGAKSJON 87 søkes finansiert 
ved hjelp av økonomisk støtte fra or
ganisasjoner og institusjoner i Trom
sø. Vi takker Studentsamskipnaden 
og Universitetet for at de allerede har 
bevilget oss 5.000 kroner hver.

Hvorfor en boligaksjon?
Dersom noen lurer på hvorfor vi 

arrangerer en stor aksjon om boligsi
tuasjonen for elever og studenter, hå
per vi de har slutta å lure når de har 
lest om boligsituasjonen i Tromsø.

Initiativet til denne aksjonen har sin 
bakgrunn i en lite hyggelig virkelig
het. Dersom du som leser dette er ny 
student, skjønner du kanskje ekstra 
godt hvilken virkelighet det er snakk 
om....

De nye studentene som i dag øn- 
skes velkommen av Universitetet i

Mulig situasjon for mange studenter. 

Tromsø, kan ikke en gang drømme 
om å få plass i studentboligene. Du 
som er student i Tromsø, må ha sikra 
deg cand, mag.-graden og vel så det 
for å være reell boligsøker til Student
samskipnadens boliger.

Noen «facts» om boligsituasjonen 
for studenter

Universitetet i Tromsø har et øken
de studenttall og kan i 1987 skilte 
med et studenttall på nærmere 2500 
studenter. Studentsamskipnaden i 
Tromsø som eier og driver studentbo
ligene, kan tilby plass til ca. 700 stu
denter. Samskipnadens boliger tilde
les normalt etter ansiennitets
prinsippet. Dvs. etter hvor mange se
mester en student har bak seg. Ute- 
nlandske studenter og enslige forsør
gere tildeles bolig utenom 
ansiennitet.

I juliopptaket ble de fleste ledige 
boligene tildelt utenom ansiennitet, 
dvs. til utenlandske studenter og ens
lige forsørgere. 4 studenter ble tildelt 
bolig etter ansiennitet og disse måtte 
ha studert i 14 semester for å få tak 
over hodet.

Studentsamskipnaden regner med 
at dette tallet blir noe lavere etter 
hvert, men uten minst 10 semester er 
du sjanseløs!!!

Det private boligmarkedet og stu
dentene

De som ikke har flere års studier 
bak seg og dermed ikke får student
bolig, henvises til det private bolig
markedet; dersom de ikke allerede 
har mista motet av boligkøen i Sam
skipnaden.

Forholdene på det private bolig
markedet bør være en viktig sak i det 
studentpolitiske arbeidet med stu
denters boligsituasjon.

Et stramt og dyrt boligmarked fø
rer til at få studenter har mulighet til 
å etablere seg der. Botiden i student
boligene har da også økt på grunn av 
dette, slik at det i dag er få studentbo
liger som frigis til nye studenter når 
studiene starter.

Ungdom er dessuten ei gruppe 
som generelt ikke har mulighet til å 
konkurrere på dagens private bolig
marked. Inngangsbilletten til bolig
markedet er i dag høyere enn noen
sinne og favoriserer klart de 
betalingssterke i samfunnet.

Å kjempe for et boligmarked til
passet ungdom både under utdan
ning og ungdom generelt, bør bli en 
like viktig studentpolitisk sak som å 

sloss for økte bevilgninger til elev- og 
studentboliger.

Situasjonen på det private bolig
markedet forsterker i dag boligkrisa 
for studentene. Et boligmarked med 
en sosial profil ville ha gitt en langt
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tryggere tilværelse for tusenvis av 
unge boligsøkende i dag.

Uten bolig - ingen utdanning 
er hovedparole for Boligaksjon 87.

Det er viktig å fokusere på at alle 
de studentene som nå står uten bolig 
i Tromsø og de andre Universitets-by- 
ene, enten ikke har mulighet til å star
te på studiet, eller ikke kan studere på 
en tilfredsstillende måte.

Nye studenter som har mot og res
surser til å stå på for å få tak over ho
det, må bruke uforholdsmessig mye 
tid og krefter fra dør til dør til byens 
husstander. Mange får tilbud som 
ikke er akseptable, noen velger å bo 
dyrt og dårlig for å få studert. For 
mange er byen ny og fremmed, stu
diesituasjonen likeså. Ekstrabelast- 
ninger og trygghet i form av bolignød 
burde være det siste en ny student 
skulle utsettes for.

Boligkrisa for studentene rammer 
ikke bare enkeltmennesket - STU
DENTEN. Dette har konsekvenser 
for Universitetet og i neste omgang 
for hele samfunnet som etterspør den 
arbeidskraft som dagens studenter 

vil representere i ei nær framtid.
I årenes løp har mange fine 0 

blitt sagt om utviklingen av lUmiver 
tetet i Tromsø, om å .gi høykompei 
se til landsdelen og om et godt mi 
og varierte fagtilbud. Universitett 
Tromsø opplever i dag ei svært si 
rekruttering av studenter inn 
landsdelen.Omlag 25 % av studer 
ne ved Universitetet i Tromsø ko
mer fra Tromsø kommune.

Vi er lei av prat som glemmer 
høyere utdanning er mer enn nye i 1 
og flere studenter. Vi etterlyser 
plass å bo for alle som vil utdanne $ ; 
ved Universitetet vårt.

Kvaliteten på den framtidige 11 
beidskrafta i landsdelen må snart I 
satt i sammenheng med studenten 
vilkår i studietida og spesielt med d 
fundamentale behovet bolig er for 
kunne være student.

Dersom landsdelen behøver sh 
lingeniører er det ikke nok å opprei 
et fagtilbud. Ingen av de nye sivili 
geniørstudentene kan regne med å i 
en plass å bo når semesteret star 
den 17. august.

Hvorfor >er det slik?
Boligsituasjonen for studenter i 

dårlig fordi sentrale myndighet: 
ikke bevilger nok penger til byggir 
av elev- og studentboliger og fordi d 
i tillegg ikke finnes ordninger somt 
godeser ungdom på det generelle b 
ligmarkedet.

Statlige tilskudd til bygging : 
elev- og studentboliger har hatt t 
drastisk nedgang de siste fem årer 
Studentsamskipnadene har i flere 
vist til lange boligkøer uten at det 
har gjort inntrykk på politikere 
Stortinget eller Kultur- og Viten 
kapsdepartementet.

Samtidig er det tverrpolitisk em 
het om at utdanning er god og nø. 
vendig investering for samfunne 
Både den sittende Arbeiderparti ! 
gjering og de tidligere borgerlige n 
gjeringer erklærte at utdanninger 
viktig satsingsområde. Begge reg.' 
ringene har vist arroganse overfo 
problemstillingen om at flere fagi 
bud og studenter gir økt behov fi 
flere boliger.

Sentrale myndigheter har løpt ft 
sitt ansvar overfor de elever og sti 
denter som i dag tas opp til videreg 
ende og høyere utdanning. Vi vent 
fremdeles på at de ansvarlige poli: 
keme ser sammenhengen melloi 
kvaliteten på høyere utdanning c 
det at ungdom må ha en plass å bo ft 
å kunne utdanne seg ....

Program for 17.-21. august -87 Program for 24.-29. august -87 j
Informasjonsuke

I denne uka vil boligkomiteen forberede til arrangementene i neste uke ved å drive informa
sjonsvirksomhet overfor gamle og nye studenter, presse og radio.
- Stand i Studentsamskipnaden hver dag.
- Stand i byen.
- Stand under registreringa.
- Opprettelse av aksjonskontor på Studentutvalgets kontor i kjelleren på Universitetsbibliote

ket. (Ved siden av registreringa).
Kontoret vil være base for Boligaksjon 87 og er åpent for informasjon og hjelp til nye studenter 
hver dag under hele aksjonen.

Kriseløsninger for husløse elever og studenter
Studentutvalget vil ha ansvar for å opprette kriseløsninger for de som er i akutt bolignød de førs

te dagene. Kriseløsningene vil primært bli opprettet på universitetsområdet i Breivika. De husløse 
studentene vil få nærmere beskjed om dette ved å kontakte Studentutvalgets kontor ved seme
sterstart.

Generelt for hele aksjonsperioden
Du som ønsker å delta i BOLIGAKSJON 87, kan kontakte boligkomiteen som holder til på Stu
dentutvalgets kontor i Breivika. Kontoret er et «glassbur» som ligger i kjelleren under Universi
tetsbiblioteket og kantina. Det vil stå en stor plakat på døra. Dersom du ønsker å ringe, er vi å treffe 
på tlf. 72 421 eller 70 011 linje 260.

Studentersamfunnet vil under Boligaksjon 87 ha arrangement på Studenthuset. For deg som 
er ny i byen, er dette en fin anledning til å bli kjent i studentmiljøet. Opplysninger om arrangemen- 
tene vil bli offentliggjort i det endelige programmet for aksjonen under informasjonsuka.

Vi vil benytte anledninga til å takke Studentsamskipnaden i Tromsø for å ha stilt velvillig opp 
med lån av telefon, kontor og ikke minst for å støtte aksjonen økonomisk. Vi takker også Studieav
delinga for samarbeidet og Universitetet for å ha støtta aksjonen økonomisk.
TUSEN TAKK....

Tirsdag 25. august:

Torsdag 27. august:

Fredag 28. august:
Lørdag 29. august:

Offisiell åpning av Boligaksjon -87 med opprettelse: 
teltleir i en av byens parker kl. 12.00. H
Sted vil bli nærmere avklart og opplyst under inform n< 
sjonsuka.
Debatt med og utspørring av sentrale og lokale polit 
kere om boligsituasjonen. Fokus Kino kl. 19.00. 
De som kommer:
Ragnhild Q. Haarstad, Sp - stortingsrepresentant * 
Thea Knudsen, H - stortingsrepresentant
John Tveit, Kr.F. - stortingsrepresentant/formann lx * 
ligkomiteen i Stortinget
Wiggo Fjellberg, A - ordførerkandidat i Tromsø 
Ragnar Olsen sørger for underholdning med tø 
ligviser. *
De som ikke er helt avklart:
Representant fra SV, RV, Fylkeskommunen og Kuta 
og Vitenskapsdepartementet.
Teltleiren tas ned om ettermiddagen.
Uten bolig ingen utdanning.
Demonstrasjon i byen organisert som begravelse: 
utdanning. Sørgetog og sørgemarsj. Vi starter f 
Studentsamskipnaden, går nordover Storgata c 
ender opp på torget hvor selve «begravelsen» avtic 
des. Vi oppfordrer deltakerne til å stille i «sørgeklæ’

I skrivende stund, 1. august, er programmet litt ufullstendig. Det endelige programmet' 
være klart og deles ut under informasjonsuka. Boligkomiteen ønsker alle studentene ved Ur 
versitetet velkommen til å delta i BOLIGAKSJON 87. tu

va
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Organiseringa på institutteneStudentpolitisk 
organisering Instituttallmøtet (IAM)
Den studentpolitiske organiserin- 
ga ved universitetet har, for å si 
det enkelt, to hovedoppgaver:
* Interessekamp; dvs. kjem

pe for faglige, sosiale og 
økonomiske interesser for 
studentene.

* Deltagelse i beslutning
sprosessene ved uni
versitet.

Den første delen er arbeidsopp
gaver som vel først og fremst skjer 
gjennom studentenes «fagfore
ning» Norsk Studentunion 
(NSU), som har både sentral og 
lokal organisering. Når det gjel
der den andre hovedoppgaven, er 
det egen organisering på hvert en
kelt lærested. Ved de andre uni
versitetene er denne oppdelingen 
mye mer synlig enn ved Universi
tetet i Tromsø. I Tromsø har vi ett 
studentparlament som høyeste 
organ i alle saker, både når det 
gjelder NSU, Universitet og Stu
dentsamskipnaden. Ved de andre 
universitetene er det egne stu
dentparlament for hver av disse.

Formelt sett er studentene re
presentert i de aller fleste av Uni
versitets beslutningsorgan, og har 
dermed en viss innflytelse. Men 
når vi fram i kampen for våre 
(sær)interesser, enten det er over
for sentrale myndigheter eller det 
er innenfor beslutningsorganene 
innenfor vår egen institusjon?

Det er vanskelig å gi et entydig 
svar på dette. Men vi har etter
hvert sett at studentene som 
gruppe blir hørt i en del sammen
henger iallfall. Ved Universitetet i 
Tromsø ble studentene trukket 
aktivt med i planarbeidet «Visjon 
2000» og ei studentgruppe har 
lagt fram si innstilling «Student- 
visjon og Studentvirkelighet», 
som er blitt godt mottatt innenfor 
Universitetet. Og vi håper at en 
del av de tiltakene som ble fore
slått i denne innstillingen etter
hvert blir virkelighet.

Studentkamp, med aksjoner 
overfor myndighetene, er heller 
ikke nytteløst. Dette har vi sett nå 
i vår. Universitetenes budsjetter 
fikk ei nedskjæring på 1,5% un
der salderinga av statsbudsjettet. 
Dette tilsvarte ei nedskjæring i 
kroner på mellom 40 og 45 millio
ner. Der var store studentaksjo- 
ner både i Oslo og Bergen, og 
Kultur- og Vitenskapsdeparte
mentet kom med ei bevilgning på 
omlag 25 millioner til høyere ut- 
danning. Og mange, både innen- 
for Universitetene og blant politi
kerne, ga studentene æren for 
dette.

Innenfor begrepet utdanning
spolitikk kan en sette opp tre ho
vedpunkt:
- Undervisning
- Studiefinansiering
- Velferdstiltak for elever og stu- 
denter

La oss se litt på et par av disse 
punktene:

Studiefinansieringa i Norge er 
etterhvert kommet på bunn-nivå i 
Norden. Stipendandelen av støt
ten fra lånekassen er sunket dras
tisk de siste årene, og renta på stu- 
dielån er på 11,5 eller 12,5% alt 
etter når du tok opp ditt første 
lån. De som tok opp sitt første lån 
før l.juli 1985 får 11,5% rente,de 
som tok opp sitt første lån etter 
den tid, får også renters rente på 
lånet og det tilsvarer ei renteøk
ning på 1%.

Boligmangelen er katastrofal! 
Mange ungdommer kan ikke en- 
gang starte å studere fordi de ikke 
får seg en plass å bo. Og rekrutte
ringa til høyere utdanning blir et
terhvert mer og mer sosialt og ge
ografisk skjev.

Prinsippet «Lik rett til utdan
ning» smuldres opp når det kom- 
mer så langt som til bevilgninger 
til høyere utdanning. I festtaler 
og valgkamp blir begrepet trukket 
fram - i virkeligheten eksisterer 
det ikke (dvs. i bevilgningssam- 
menheng).

For å få gjennomslag for krav 
om økte bevilgninger til boliger, 
om lavere rente på studielån, om 
mer penger til undervisning osv. 
er det viktig at studentene enga
sjerer seg, at vi går aktivt ut mot 
myndighetenes utdanningspoli
tikk. Og det er viktig at så mange 
som mulig kjemper sammen. Vi 
vil alltid oppleve at det er me
ningsforskjeller, også innenfor 
studentpolitikken, bl.a. om hvilke 
virkemidler som skal tas i bruk, 
og andre ting. Ja selv hvilket mål 
man skal sette seg, men det er som 
SU-leder Trond Dokken sier, sunt 
med meningsforskjeller, og enga
sjement kommer ofte av at en 
ikke er enig på en del punkter. 
Men det er viktig at også nye stu
denter blir med i det studentpoli- 
tiske arbeidet, så vi håper at du 
som er ny student - og du som 
har vært her ei stund - blir med i 
det videre studentpolitiske arbei
det her på Universitetet i Tromsø.

Og vi ønsker alle vel møtt på 
Hovedallmøtene som er ditt 
øverste organ som Tromsø- 
student.

* Instituttallmøtet er det øverste 
student organ på hvert institutt.

* Alle studenter med stemmerett 
på instituttet har rett til å møte på 
allmøtene, og har stemmerett i 
alle saker.

* Instituttallmøtet velger represen
tanter til
- Instituttrådet
- Undervisningsutvalg
- Studentrådet
- div. råd og utvalg på insti- 

tuttene
- er Arbeidsutvalg for Institut

tallmøtet (SAU - Studentenes 
Arbeidsutvalg)

Studentrådet (SR)
Studentrådet er Tromsø-studente- 
nes høyeste organ mellom hvert Ho- 
vedallmøte

* Studentrådet velges for ett år av 
gangen.
Funksjonstid: Fra 1. juli til 31. 
juni.

Sammensetning:
* 18 representanter valgt av de for

skjellige institutt-allmøtene. An
tall representanter for hvert insti
tutt fastsettes på grunnlag av 
antall studenter på instituttet.

Studentutvalget (SU)
Formelle arbeidsoppgaver:
* Arbeidsutvalg for Hovedallmø

tet (HAM)
* Arbeidsutvalg for Studentrådet 

(SR)
* Har ansvaret for den daglige drif

ten av Studentpolitikken ved 
Universitetet i Tromsø.

Valg og sammensetning av Studen- 
tutvalget
* Velges av HAM en gang i året
* Funksjonstiden for SU er ett år 

fra 1. juli
* Består av:

- SU-leder (er honorert i halv 
stilling i lt. 8)

- SU-lederen velges av Hove
dallmøtet

- nestleder som velges av SU

* Instituttallmøtet kan fremme sa
ker for både Hovedallmøtet og 
Studentrådet.

* Instituttallmøtet nominerer kan
didater til Universitetstinget (I re
aliteten: velger representanter til 
Univ, tinget)

* Innkalling til Instituttallmøter 
skjer ved oppslag på instituttet 
minst ei uke før møtet. Sakspapi
rer legges ut.

* 3 representanter fra SU
* 1 representant fra Lærestedsut- 

valget
* 1 representant fra Universitets- 

styregruppa
* 1 representant fra Samskipnads- 

styregruppa
Studentrådsmøtene er åpne, dvs. 

at de som ønsker å være tilstede for å 
høre på, kan gjøre det. SR kan gi 
tale- og forslagsrett til oppmøtte uten 
stemmerett.

Studentrådets støttemidler
Studentrådet fordeler en viss sum

- 3 medlemmer
- 2 varamedlemmer som kan 

møte på alle møter
- 1 organisasjonssekretær i halv 

stilling (har ikke stemmerett)

SU samarbeider med:
* Samskipnadsstyregruppa (Stu

dentene i styret for Sam
skipnaden)

* Universitetsstyregruppa (Stu
dentene i Universitetsstyret)

* Arbeidsutvalgene på institutte
ne. Virker som et bindeledd mel
lom studentene på de forskjellige 
instituttene.

SU dette semesteret:
* SU-leder: Trond Dokken (IBG)
* Ørjan Holstad (IBG)

Studentenes 
Arbeidsutvalg (SAU)

* Velges av Instituttallmøtet
* Antall representanter i SAU kan 

variere fra institutt til institutt, 
mest vanlig er 5 representanter i 
AU.

* Studentrådsrepresentantene skal 
sitte i Arbeidsutvalget på institut
tet. Det er også en fordel at repre
sentantene i Instituttrådet er 
med i SAU.

* Er arbeidsutvalg for Institut
tallmøtet.

* Skal ha kontakt med Studentut
valget, og fungere som et binde
ledd mellom studentene på insti
tuttet og SU.

penger over Samskipnadens budsjett 
til diverse studentaktiviteter. Disse 
pengene fordeles en gang i året, og 
skal fordeles før påske hvert år. Det er 
utarbeidet et reglement for hvordan 
pengene skal fordeles, og hvem som 
er berettiget til støtte. Alle studentfo
reninger ved Universitetet i Tromsø 
kan søke, og i inneværende år er det 
kr. 72.000,- til fordeling. Det er satt 
av kr. 6.000,- til ny-oppstartede fore
ninger, dvs. foreninger som kommer i 
gang i løpet av året, etter at den ordi
nære fordelingen har funnet sted.

* Kim Unstad (IBG)
* Eirik Maines (IMR)
* Roger 
Vararepresentanter: Ingen
Det blir suppleringsvalg på første 
HAM i høst.

ostadresse: Studentutvalget 
Universitetet i Tromsø 
Postboks 678 
9001 TROMSØ

Kontor: I et glassbur i undereta
sjen på Universitetsbi
blioteket. Det henger 
en plakat på døra!

Telefon: (083) 72 421 eller
(083) 70 011, linje 260.

Hovedallmøtet (HAM)
Hovedallmøtet er Tromsø-studente- 
nes høyeste organ

Alle som studerer ved Univer
sitetet kan møte på HAM, og 
har stemmerett i alle saker 
som tas opp der.
Hovedallmøtet skal innkalles 

* minst 2 ganger i semesteret
Alle saker av prinsippiell be
tydning for studentene ved 
Universitetet i Tromsø skal tas 
opp på HAM 
Hovedallmøtet velger:

Studentutvalget og SU-leder 
Studentrepresentantene til 
styret for Studentsamskipna
den i Tromsø
Lærestedsutvalg og Lærested- 
sansvarlig

Representanter til Landsstyret 
for Norsk Studentunion 
Delegater til Landstinget for 
Norsk Studentunion 
Studentavisa «Utropia» sin re
daksjon
Redaksjonsledelsen i Student- 
radioen
Innkalling til Hovedallmøter 
skjer gjennom oppslag senest 
ei uke før møtet. Sakspapirer 
legges ut på hvert institutt. 
HVEM KAN FREMME 
SAKER FOR HOVE 
DALLMØTET?

Studentutvalget
Studentrådet eller 5 medlem
mer av Studentrådet
Minst 30 studenter ved Uni
versitetet i Tromsø

Ordinære hovedallmøter dette semesteret:
- 30. september kl. 15.30
- 19. november kl. 15.30

Møtelokale vil bli bestemt senere. Studentutvalget har oppfordret alle insti
tuttene til å ha undervisningsfri når Hovedallmøtene finner sted. Arbeidsut
valgene på instituttene må følge opp saken utover høsten.

Vi ønsker alle studenter vel møtt på Hovedallmøtene, og til å delta i det stu- 
uent-politiske arbeidet ved Universitetet i Tromsø! Hovedallmøtet i Tlvmsø FOTO: Trond Davidsen
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NSU - og boligpolitikk
SU fikk til dette nummer av 
Utropia et langt og infor
mativt skriv ifra NSU, hvor 
de presenterer seg og sin 
boligpolitikk. Men på 
grunn av plassmangel kan 
vi kun få presentert en del av 
dette i ekstranummeret. Vi 
vil derfor komme tilbake til 
dette i neste Utropia.

NSU (studentenes interesseorga- 
nisasjon) jobber i dag aktivt for å 
kartlegge boligsituasjonen og plan
legge strategier for videre arbeid. I 
dag vet vi at i Tromsø pr. 27.07. -87 
var 220 søkere til SiTø boliger. 34 ble 
tildelt bolig. På landsbasis er det 17 % 
av studentene som får dekt sitt bolig
behov gjennom samskipnaden. Re
sten må ut på det private boligmarke
det, som også er rammet av 
avtagende nybygging. Rentene på 
lån går oppover. Generelt kan en si at 
hele boligmarkedet er langt mer pres
sa. Studentene er ikke konkurranse
dyktige overfor dette markedet. Det
te resulterer i at fler og fler studenter 
benytter seg av deltidsarbeid. 50% 
av studentene er i dag ute i deltidsar
beid, og de aller fleste oppgir dårlig 
økonomi som årsak. Dette har ring
virkninger langt utover den enkelte 
student. Også fagmiljøene merker 
denne trenden.

Samskipnadene
Hos samskipnadene er også utbyg- 

gingshastigheten sunket betraktelig. 
Forholdet mellom nybygging og an
tall nye studenter gir en dekning på 
7,6%.

I praksis fungerer Samskipnaden 
som et buffer overfor ansvarlige 
myndigheter. Studentene har flertall 
i de styrende organer og blir på denne 
måten gjort ansvarlige for sin egen si
tuasjon.

Videre har Stortinget vedtatt en 
lov for studenters velferd der innhol
det i velferden helt utelates til fordel 
for detaljerte regler for velferdsorga- 
niseringen.

Studentghettoer
Samskipnaden har alltid benyttet 

seg av boløsninger i form av ghettoer. 
Studenter stues sammen i studentby
er uten kontakt med andre grupper 
av befolkningen. Det finnes ikke valg 
i boform. NSU vil påpeke at studen
ter er ei gruppe med ulike behov. 
Gjennomsnittsalderen har økt, man
ge er gift, samboende eller har barn. 
Vi mener Samskipnaden må tenke på 
andre boløsninger. Studenter må i 
større grad integreres ut i samfunnet.

Lik rett til utdanning
Lik rett til utdanning er et ideal 

myndighetene ofte henviser til. 
Hvorvidt lik rett til utdanning kan bli 
en realitet er bl.a. et spørsmål om ret
ten til en bolig. Mange studenter må 
dette semester oppgi sine planer om 
studier fordi de ikke får noe sted å bo. 
Det er derfor urealistisk å snakke om 
lik rett til utdanning.

Studenter må stille krav
Siden Samskipnaden kun løser 

problemene for et mindretall av stu
dentmassen, og at fler og fler er hen
vist til det private boligmarkedet, er 
NSU’s framtidige strategi å rette kra
vene mot stat og kommune. Kommu
nene er nødt til å se sitt ansvar. Uni
versitetene og høyskolene tilfører 
disse så mange ressurser i form av ar
beidsplasser, innbetalt skatt og kom
petanse. Det er derfor et reelt krav 
overfor kommunene at disse også bi
drar til utbygging av studentboliger.

Den generelle utbyggingstakten 
må økes. Hovedproblemet er at tilbu
dene er mye mindre enn etterspørse
len. Dette fører til økte priser. Det 
nytter ikke bare med etableringsstøt
te. Hovedpoenget er å få ned prisene 
og et boligmarked som står i forhold 

til behovet. Samtidig må det brukes 
mer fantasi i planleggingen. Det tren
ges leiligheter av alle størrelser, bereg
net på bofellesskap, enslige med barn 
og samboere med barn etc.

Antallet utleieboliger minker 
sterkt i de større byene. For studenter 
som generelt har lav kjøpekraft, får 
denne situasjonen særlig store konse
kvenser. Derfor må antall utleieboli- 
ger øke. Det offentlige er nødt til å ta 
ansvar for at dette skjer, og sørge for 
bygging og drift av boliger, og hindre 
at de ikke blir spekulasjonsobjekter.

Husbanken har satt av 50 mill. kr. 
til bygging av utleieboliger. Dette ser 
NSU på som positivt, men 50 mill, 
rekker maksimalt til bygging av 400 
nye leiligheter. Derfor må Husban
kens utlånsrammer økes kraftig, og 
renta må settes ned.

Staten bruker totalt 10-12 mrd. kr. 
i boligsubsidier. Hele 8-10 mrd. av 
dette er det en kaller omvendt behov
sprøvd. Dvs. de subsidiene som blir 
gitt gjennom rentefradraget. De som 
har mest, får også de største subsidie
ne. Resterende 2 mrd. går til bostøtte 
og direkte rentesubsidier i Husban
ken. Staten må nå trekke tilbake bo
støtta fra de som har mest. Statens 
oppgave er å gi denne støtte ut med 
langt større sosial profil.

Hva nå?
I høst vil det bli arrangert demon

strasjoner og politikerhøringer m.m., 
hvor situasjonen blir lagt fram. Her 
er det viktig at studentene står på i 
kampen om reell velferd!!!

Lov om organisering av velferd 
for elever og studenter
Loven ble vedtatt i mai 1986, og tråd
te i kraft fra 1. juli 1986. Studenter 
over hele landet har reagert kraftig, 
og jobbet mot loven helt fra framleg
get og høringsutkastet til loven kom. 
Det er vel ingen som kan si hvor man
ge arbeidstimer som er nedlagt fra 
studentenes side for å få endret loven 
etter at den kom, eller for å få gjen
nom studentenes syn da loven ble ut
arbeidet. Vi vil ikke gå inn på detalje
ne i loven her, men bare gi ei skisse av 
innholdet, og hvorfor studentene har 
reagert så kraftig på den.

LOVEN INNEHOLDER:
- Bestemmelser om hvordan stu

dentvelferd skal organiseres, 
nemlig gjennom studentsam
skipnader.

- Bestemmelser om sammenset
ning av styret for samskipnader.

- Bestemmelser om hvordan stu
dentrepresentanter skal velges til 
styrene.

HVORFOR REAGERER STU- 
DENTENE?
- Vi mister retten til selv å velge or

ganisasjonsform i samskipnads- 
saker. Her i Tromsø får vi tredt 
ned en organisasjonsform over 
hodet på oss som flertallet av stu
dentene ikke ønsker.

- Loven inneholder ikke, slik som 
det ble sagt da arbeidet startet, en 
formulering om hvilke rettighe
ter elever og studenter har når det 
gjelder velferdstilbud. Slik det nå 
står i loven og forarbeidene til 
den, fraskriver staten seg ansva
ret for de utdanningssøkendes 
velferd.

- Loven er kun en lov om organise
ring av samskipnader.

- Samskipnaden blir definert som 
en (nesten) hvilken som helst be
drift, og studentenes velferdstil
bud blir avhengig av hvor godt el
ler dårlig denne butikken går. 
Dette skaper store geografiske 
forskjeller når det gjelder velferd
stilbud.

STUDENTENE I TROMSØ Og 
VELFERDSLOVEN:

Vi her i Tromsø har alltid valgt 
våre representanter til styret for sam 
skipnaden på Hovedallmøter. Iføjg. 
«Lov om organisering av velferd fo: 
elever og studenter» eller Velferdslo 
ven, skal representantene velges av et 
urnevalgt studentting.

HVA HAR SKJEDD?
- vår 1986: HAM vedtar å boikotte 

Velferdsloven, og fortsette å velge 
representantene på HAM.

- november 1986: Vi hadde dei 
første ulovlige valget.

- desember 1986: Samskipnaden; 
styre blir gjennom brev fra Sl 
gjort oppmerksom på det ulovli 
ge valget. Kopi av brevet blir 
sendt Kultur- og Vitenskapsde 
partementet.

- februar 1987: HAM vedtar 
overveldende flertall at vi vil be 
holde Hovedallmøtet som van 
øverste organ også i samskip 
nadssaker.

- mars 1987: Trusselbrev fra 
Kultur- og Vitenskapsdeparte 
mentet. Hvis vi ikke omorganise 
rer til et urnevalgt studentting, 
vil de sette i gang økonomiske 
straffetiltak mot Samskipnaden, 
Tromsø.

- april 1987: Hovedallmøtet vedtar 
med overveldende flertall at vi 
ikke vil bøye av for truslene fra 
departementet.

- april/mai 1987: Studentene ved
Universitetet i Trondheim og Ber 
gen vedtar at de vil trekke sine re 
presentanter fra styrene i Sam 
skipnadene dersom
departementet gjør alvor av 
truslene.

Vi har ennå ikke fått vite hva de 
partementet vil gjøre videre. Fristen 
de ga oss for omorganisering var 1 
juni. Men noe svar er ennå ikke kom 
met. Så denne saken vil vi fortsettes 
jobbe aktivt med også dette seme 
steret.

] ELEKTRONISK SKRIVEMASKIN

Unibok
Du finner den i vårt
semesterstart salg 
i kjelleren på UB 
(Underetasjen i UB-bygget i Breivika)

Her vil du også finne 
bøker til semesterstarten, 
og rikt utvalg i skrive- og 
oppbevari ngsutsty r

Dette fantastiske systemet er kun tilgjengelig på 
CasioWriter CW-16.
• Innebygd stavesjekk

50.000 eng. ord.
• 6 KB innebygd tekstminne
• 15 tegns LCD-display
• Desimaltabulator
• Spesielle bokstav-effekter
• Automatisk sentrering

• Høyrestilt tekst (RMF)
• Rett høyremarg
• Repeterende taster
• Automatisk slukking
• 1 -linjes retteminne
• Retteminne for hele teksten 

(minne)
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Sjefspamp 
Trond Dokken
I et informasjonsnummer av studentavisa er det naturlig å 
presentere den nye lederen av Studentutvalget (SU). Vi har 
denne gangen valgt å presentere den nye lederen gjennom 
et intervju foretatt av den avtroppende lederen for SU, Elin 
Gundersen.

Navn: Trond Dokken 
Alder: 26 år den 3.6.87
Fag: Cand.mag. i geologi, venter på 
plass på hovedfag.
Sivilstand: Gift med Heidi på IMR.

Trond ble på siste Hovedallmøte i 
vår valgt som ny leder for Studentut- 
valget for perioden høstsemesteret 
1987/vårsemesteret 1988. Av Tronds 
tidligere studentpolitiske meritter 
kan vi nevne: et semester (nesten) i 
Studentutvalget, et år i Universitets
styret, flere semester i Arbeidsutval- 
get på IBG og som representant for 
IBG i Studentrådet. Og nå skal han 
altså være studentenes «sjefspamp» 
fram til 1. juli 1988.

1.1 din valgtale sa du at du skulle bli 
en mykere leder enn den avtroppen
de lederen. - Hva mente du med det?

Det er bare å si at.... ja, hva men
te jeg med det? .... NEI! Det sa jeg 
ikke. Æ MÅ HA KAFFE!! Nei, det 
jeg mente var at jeg er ikke samme 
type - ikke så bastant. Kanskje er ide
ologien din sterkere enn min ....

2. Karakteriser din lederstil - gjerne i 
forhold til din forgjenger.

Det var et vanskelig spørsmål. Lede
regenskaper .. .Tja, jeg tror jegeren 
god organisator. Jeg har dessuten 
vært i studentpolitikken såpass lenge 
at jeg kjenner miljøet rundt, og vet 
hvor jeg kan hente hjelp hvis jeg tren
ger det, og jeg vet hvor jeg ikke skal 
prøve meg.

SU-leder Trond Dokken
FOTO: Nina Kvalsvik

Ellers så er jeg en «myk» mann som 
overtar etter ei «hard» jente. Jeg vet 
ikke om jeg klarer å gjennomføre ei 
slik tøff linje. Det er folk som trenger 
ei slik behandling som min forgjen- 
ger kunne gi...

3. Er det ikke en fare for at det kvin
nepolitiske perspektivet i studentpo
litikken skal forsvinne med bare gut
ter i Studentutvalget?

I don’t hope so.
Jeg tror nok vi vil bli holdt i ørene. Vi 
har jobbet ganske hardt med å få jen
ter til å være med i SU, også nå i vår, 
men det lyktes ikke. Men det i seg 
selv burde ikke hindre et kvinnepoli
tisk perspektiv. Jentegruppene bør 
spille en mer aktiv rolle overfor SU, 
og vi burde også få flere henvendelser 
fra Likestillingsutvalget. SU på sin 
side burde jobbe mer både overfor 
jentegruppene og Likestillingsut
valget.

4. Hvorfor mener du studentpolitikk 
er så viktig at du tar på deg et verv 
med så stor arbeidsbelastning som 
det å være SU-leder medfører?

Vel, Jeg har tid. Jeg er engasjert, og 
jeg mener at vi studenter må jobbe 
aktivt med interessepolitikk for ikke 
å bli overkjørt av byråkratiet.

5. Du var med i oppstarten av Radi
kalt Forum. Er ikke forskjellige stu
dentpolitiskeforeninger en svekkelse 
av studentenes slagkraft overfor 
myndighetene?

Det synes jeg overhode ikke er tilfel
le. Det er nettopp gjennom politiske 
foreninger man skaper en politisk 
identitet som gjør at folk blir enga
sjerte, og jeg synes meningsforskjel
ler både er sunt og utviklende.

6. I din valgtale proklamerte du et 
bedre samarbeid med Tromsø Kon
servative Studentforening. Hvordan 
vil du legge opp et slikt arbeid med et 
radikalt flertall i SU bak deg?

Det er viktig å lytte til hva folk har å 
si. Jeg tror at man også kan søke hjelp 
ifra dem, men det vil være opp til dem 
om de ønsker et bedret samarbeid 
med Studentutvalget.

7. Hva med prinsippene dine i et slikt 
samarbeid?

Det vil kanskje måtte gå på prinsip
pene løs til tider for begge parter. Jeg 
har prinsipper, men de konservatives 
eneste prinsipp er at de ingen prinsip
per har.

8. Nevn tre viktige arbeidsoppgaver 
for det nye Studentutvalget.

Kampen mot velferdsloven må føres 
videre. Generell studentvelferd er 
viktig, og jeg vil spesielt nevne bolig
politikk. Vi må også videreføre det 
gode samarbeidet med Studentsam
skipnadens administrasjon og ledel
se, og bedre forholdet til Universitets- 
ledelsen. Vi må dessuten, sist men 
ikke minst, organisere god stu
dentpolitikk.

9. Hva vil skje videre med Velferds

loven med deg som SU-leder?

Jeg vil fortsette det arbeidet det forri
ge Studentutvalget har gjort, og det 
vil fra min side ikke bli noen ny linje 
i forhold til det. Men det er Hovedall- 
møtet som er det øverste organet og 
som har det endelige ordet. Vi vil føl
ge den linja som HAM legger seg på. 
Tromsø-studentene har vist at de 
ønsker å beholde Hovedallmøtet som 
sitt øverste organ i samskipnadssa- 
ker, og det arbeidet vil jeg føre videre.

10. Har studentene noen reell innfly
telse i beslutningsprosessene ved 
Universitetet i Tromsø?

Ja, så absolutt! Mitt inntrykk er at 
studentene blir hørt både i Institutt
råd, i Universitetsstyret og i Samskip- 
nadsstyret. Ei samla studentgruppe 
er ei sterk gruppe.

11. Vil studentinteressene i Planar
beidet «Visjon 2000» drukne nå når 
visjonene kanskje skal bli virke
lighet?

Det er viktig at studentene markerer 
seg i det videre arbeidet, og jobber for 
at deres interesser skal bli virkelighet. 
Jeg regner med at studentrepresen
tantene både i Styringsgruppa for 
Virksomhetsplanlegginga ved Uni- 
versitetet i Tromsø og i Universitets
styret vil følge opp sakene nøye. Det 
kom dessuten fram i debatten i Uni- 
versitetstinget at studentenes orga
ner måtte brukes aktivt i det videre 
arbeidet.

12. Trenger studentene ved Universi
tetet i Tromsø Norsk Studentunion?

Ja, og Norsk Studentunion trenger 
studentene ved Universitetet i Trom
sø. Etter min mening har ikke NSU 
vært flink nok til å ivareta Tromsø- 
studentenes spesielle interesser, de 
har vært altfor sentrert om Oslo-om- 
rådet. Det siste Arbeidsutvalget som 
gikk av i vår har vært flink til å mar
kere generelle studentinteresser i 
media. Det siste året har vært ei sær
deles aktiv tid, med flere studentak- 
sjoner. Og dette er noe AU-NSU sam
men med aksjonsgruppene skal ha all 
ære for.

13. Du skal sitte som en av Tromsøs 
tre representanter i Landsstyret for 
NSU i 1987/88. Hva mener du er 
Tromsø-delegasjonens viktigste opp
gave i Landsstyret?

Vi må få fram i lyset de spesielle pro
blemene Nord-Norge som utdan
ningsregion sliter med. Jeg er for et 
særskilt Nord-Norges-stipend, og det 
er noe vi må få et vedtak på i NSU i 
kommende periode. Det har vært 
problematisk å få en skikkelig disku
sjon innad i NSU omkring denne 
problemstillingen. I Nord-Norge er 
det lange avstander, mange må reise 
langt hjemmefra allerede når de skal 
ta videregående utdanning, må ta 
opp lån tidlig i utdanninga osv. Lik 
rett til utdanning, også på tvers av ge
ografiske skiller må få et reelt innhold 
også innenfor NSU.

14. Hovedallmøte kontra et urne- 
valgt studentparlament - hva vil du 
velge og hvorfor?

Jeg er for et åpent demokrati. Vi er et 
lite universitet, og vi er noenlunde 
samlet i Breivika. Jeg er for at vi be
holder Hovedallmøtet som vårt høy
este organ. Et urnevalgt studentpar
lament fører til dårlig tilbakemelding 
til velgerne, og jeg tror ikke at vi vil få 
et mer aktivt studentpolitisk miljø 
enn det vi har ved et åpent de
mokrati.

75. Til slutt, Trond, informasjon ut til 
den «vanlige» student som er bare 
«sånn passe» interessert i hva SU dri
ver med, er blitt et av «pampene» i 
glassburet i UB-kjelleren sitt største 
problem. Hvordan vil du løse dette?

Det er viktig å jobbe aktivt utad slik 
at flest mulig får den informasjon de 
har krav på. Men: De som intet vil 
vite, trenger intet at vite, mener jeg. 
Er du overhode ikke interessert, set- 
ter du deg selv på sidelinja. Ellers er 
SU i samarbeid med Lærestedsutval- 
get i gang med planlegginga av en 
AU-kampanje, dvs. en kampanje 
overfor Arbeidsutvalgene på institut
tene, og den håper jeg vil føre til en 
bedret kontakt mellom SU og studen
tene i fagmiljøene rundt på insti
tuttene.

Studentsamskipnadens 
kantiner

Studentsamskipnaden kan høsten 1987 tilby Uni
versitetets studenter og ansatte servering i følgende 
kantiner:

Teoribygget ......................... man.-fre. 10.00-16.00
(Middagservering 13.00-16.00)

Universitetsbiblioteket .. man.-fre. 10.00-18.00
(Kaldmatskantine)..................... lør. 10.30-13.00

ISV/ISL-bygget ................. man.-fre. 08.30-13.30
(Kaldmatskantine)

Gjennomgangsbygget ... man.-fre. 10.00-16.00 
(Middagservering 13.00-16.00)

IMR-bygget......................... man.-fre. 10.00-17.00
(Middagservering 13.00-17.00, fre. 13.00-16.00)

Tromsø Museum............... man.-lør. 10.00-14.00
(Kaldmatskantine)..................... søn. 11.00-15.00

Studentsamskipnaden tar også catering-oppdrag.
Vi leverer snitter, koldttallerkener, koldtbord og 
varmretter. Vi arrangerer også julebord og andre fe- 

1 ster i våre kantiner.
For alle sluttede lag har vi skjenkebevilling for 

01, vin og brennevin.
For catering-oppdrag og festarrangementer - 

kontakt kantinesjef Asbjørn Storåker, tlf. 81 012.

Velkommen til 
presentasjon av 

Macintosh!
Macintosh er den eneste Personlige Datamaskinen som 
kommuniserer med deg på et språk du allerede kjenner.

På skjermen finner du symboler hentet fra ditt eget 
skrivebordsmiljo. Dokumenter, mapper, kalkulator, papir
kurv, - symboler som du bruker når du skal gi maskinen 
beskjed om hva den skal gjore. Du kan altså glemme 
komplisert dataspråk og tykke brukerhåndbøker!

Fordi alle programmene er bygget over samme mal, 
er det også enkelt å lære seg nye programmer. 1 tillegg kan 
du uten problemer flytte informasjon fra et program til et 
annet.

Ring oss og reser
ver plass på et informa
sjonsmøte.

Velkommen til 
Macintosh!

Apple
Macintosh

Apple Computer

DataVerket as
Søremsvei 12 9000 TROMSØ Tlf. (083) 85 400



6 UTROPIA 20. AUGUST J9(p

Lån og råd til 
utdanning

Studiekreditt inntil 
kr. 10.000 pr. semester! 
Mens du venter på utbetaling fra Statens 
Lånekasse er det ikke sikkert dine egne 
midler strekker til.
Kontakt Tromsbanken der du bor, 
så får du vite mer om våre låneordniger.

Med Studiekonto i 
Tromsbanken får du 
også 8% årlig rente 
på innestående beløp.

Når du låner penger 
hos oss, betaler du 
15% renter
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Dette er 
«Samskipnaden»
Av Bjørn Brox
På de tre neste sidene får du en over
sikt over virksomheten til Student
samskipnaden i Tromsø. Det er direk
tør Vidar Bakken og hans 
medarbeidere som skaffer deg stu
dentbolig, bøker, barnehageplass, 
mat i kantinene og hjelp hvis stu
denttilværelsen blir for vanskelig. 
Studentsamskipnaden ble opprettet 
samtidig med Universitetet i Tromsø 
for å drive velferd for studentene. Det 
er ikke et forretningsforetak, men en 
halvstatlig organisasjon med studen
ter i styret. Styreformann i år er Eva 
Gjerdrum, som studerer samfunns
vitenskap hovedfag.

Studentsamskipnaden holder til i 
tredje etasje i Roald Amundsens 
plass 1. Det er samme bygget som 
Unibok holder til i. Her henvender 
du deg for å ordne med bolig, barne
hageplass eller annet. Nøl ikke med å 

stikke innom. Folkene i Samskipna
den er ikke vanskelige å ha med å gjø
re. Det finnes ikke det dumme spørs
mål som de ikke har hørt før.

Disse folkene vil du møte hos Stu
dentsamskipnaden på Roald 
Amundsens plass 1. Fra venstre Ire
ne Kvello (bolig), Vidar Bakken (di
rektør), Hjørdis Wulff (husleie) og 
Helen Knoph Larsen (økonomi og 
administrasjonssjef).

Foto: Bjørn Jørgensen

- Vær nå litt hyggelige med oss i høst. Vi gjør så godt vi kan, sier rekvisitasjef Romund Lauritsen (til venstre) og bok
handler Jørn Tolstad ved Unibok. Foto: Bjørn Jørgensen

Kiosken selger godt

Nye takter 
på Unibok
Unibok skal bli en enda bedre bokhandel for stu
dentene. Det lover den nytilsatte bokhandleren i 
butikken, Jørn Tolstad. Bestillingstiden skal ned 
og utvalget skal opp. Ventetiden ved bestilling fra 
utlandet er redusert med en uke i vår.

Boksalg 
under UB
Hvorfor dra inn til byen 
når bøkene kan kjøpes un- 
der UB? Fra mandag 17. 
august og fjorten dager 
framover vil Unibok ha et 
eget utsalg av bøker og re
kvisita i korridoren under 
Universitetsbiblioteket i 
Breivika. Det er bare stu- 
dentene på de mest sentra
le begynnerfagene som fin
ner bøkene sine i utsalget. 
De aktuelle fagene er for- 
beredende, D-100,
MA-100, juss-studiet og 
forprøvene i fonetikk og 
språkvitenskap. Disse fage- 
ne vil finne et komplett til
bud av bøker, opplyser 
bokhandler Jørn Tolstad 
ved Unibok.

Av Bjørn Brox

Det er ingen tvil om at Uniboks kiosk 
i Breivika fyller et stort behov hos 
studentene. Salget i kiosken kommer 
til å passere en million i år, opplyser 
daglig leder i Unibok, Per Arnold 
Dyrkoren.

- Vi har truffet ganske bra i våre 
prognoser. Salget har faktisk vært i 
overkant av hva vi ventet, sier han. 
Det er rekvisita og kioskvarer som 
selger best i butikken. Unibok hadde 
visse forhåpninger til salget av tegne
serier, men det har ikke slått til.

- Boksalget har vært elendig. Der 
feilberegnet vi markedet. Vi har lurt 
på om vi skulle bytte ut tegneseriene 
med noe annet, men til nå har vi 
manglet gode ideer, sier Dyrkoren. 
Han leder Unibok, et firma som be
står av mye mer enn bokhandelen. 
Foruten kioskdriften i Breivika har 
selskapet også en bokhandel i Kane- 
bogen Senter i Harstad.

UNDERSKUDD
Kiosken i Breivika vil gå med 

underskudd dette året på tross av det 
gode salget. Det skyldes at avskriv- 
ningene er svært store på bygget kio
sken holder til i.

- Universitetet har forlangt at byg
get skal bort innen to år. Det betyr at 
halve verdien må føres som utgift 
hvert år. Derfor blir det underskudd, 
sier Unibok-sjefen.

FLYTTING
Kiosken i Breivika er ment som et 

midlertidig tilbud. Om to år står Uni- 
boks nye lokaler ferdige i fjerde byg
getrinn. Da er det meningen at kio
sken skal bort. Unibok håper at 
kioskdriften i brakka likevel kan bli 
opprettholdt utover toårs perioden. 
Man kan godt tenke seg å flytte byg
ningen til en annen tomt på universi
tetsområdet, for å få en bedre utnyt- 
telse av investeringen.

Av Bjørn Brox

Personalet ved Unibok har 
fått mange sure kommentarer 
fra studentene opp gjennom 
årene. Verst har stemninga 
vært når pensumlitteraturen 
ikke har latt seg oppdrive ved 
semesterstart. Nå har Unibok 
nettopp fått seg en ny bok
handler, etter at Svein Olav 
Antonsen sluttet for en tid til
bake. Jørn Tolstad har mange 
planer for å gjøre Unibok mer 
effektiv og nyttig.

- Vi må nok i større grad 
enn før konsentrere oss om 
studentene ved Universitetet. 
Unibok har prøvd å være bok
handel både for byen og for 
Universitetet. Vi må heller 
spesialisere oss. Unibok skal 
bli en ledende fagbokhandel 
for Troms og Finnmark, sier 
optimisten, som kom til Trom
sø i februar fra jobben som le
der for skolebokavdelingen 
hos Nordli i Oslo.

I fjor solgte Unibok for ti 
millioner kroner. Bare halv
parten av salget var til Univer
sitetet. Den andelen vil stige. 
Allerede i vårsemesteret skjed
de det ting på Unibok, og mer 
vil komme utover høsten.

RASKERE
En svært stor del av pensumlittera

turen ved Universitetet må kjøpes fra 
forlag i utlandet. Bestillingstiden har 
vært minst en måned fra Unibok. Nå 
er den redusert til stort sett tre uker.

- Vi har inngått et samarbeid med 
de andre universitetsbokhandlene. 
Vi sender bestillingene felles til ut- 
landet, og blir dermed en stor og prio- 
ritert kunde. Nå er bestillingstiden 
minimum tre uker. Før var den minst 

en uke lenger, sier Jørn Tolstad.

Den nye avtalen er spesielt gunstig 
i de tilfellene studentene «må» ha 
noen få bøker hurtig. Nå kan Unibok 
i nødsfall ringe Oslo, Trondheim eller 
Tyskland og få boka på en uke. Det 
var ikke mulig tidligere.

Vanlige bestillinger til norske for- 
lag er også speedet opp. For to måne
der siden tok Unibok i bruk termina
ler for å sende bestillinger til 
Forlagssentralen.

- En stor forbedring. Vi kan med 
en gang fortelle studentene om boka 
er på lager. I så fall er boka her på 
fire-fem dager, sier den nye bok
handleren.

FLERE BØKER
Risikoen for at Unibok går tom for 

pensumbøker i ditt fag er mindre i 
høst enn noen gang før.

- Vi har fått full returrett på alle 
utenlandske bøker. I høst har vi kun- 
net bestille 30 bøker når lærerne har 
oppgitt at de venter 30 studenter til et 
kurs. Tidligere tok ikke Unibok sjan- 
sen på å følge listene fra Universitetet 
slavisk. Butikken brant inne med alt
for mange bøker, forteller Tolstad.

BEDRE SERVICE
Det har vært et problem på Uni

bok at personalet ikke «er inne i» de 
enkelte fagene. Fra i høst skal bok
handelen få folk med spesielt ansvar 
for enkelte fag.

- Vi skal ansette tre personer. De 
skal holde kontakt med instituttene 
og sette seg bedre inn i litteraturen 
enn folkene våre gjør i dag. En av de 
tre fagansvarlige vil bli knyttet til re
alfagene, ellers er ikke arbeidsforde
lingen bestemt, opplyser den nytil
satte sjefen på Unibok. Han trives i 
jobben, men gleder seg til å flytte ut 
til Breivika om to år. Da skal Unibok 
åpne Norges mest moderne bokhan
del i fjerde byggetrinn.
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Styreleder har ordet:
Tenk om alle de studentene ved UiTø som ønsket det, fikk bolig hos SiTø ved se- 

I" mesterstart. Og tenk om det var plass til alle trengende studentbarn i SiTø’s bar
nehager! Livet hadde vært adskillig lettere å leve for div. mennesker som jobber 
i og med Studentsamskipnaden hvis dette hadde vært tilfelle, undertegnede 
medregnet. Livet hadde også vært lettere for flere hundre studenter. Men det 
hjelper fælt lite å ønske. Selv om disse ønskene slett ikke burde være verken for 
luksuriøse eller svært urimelige, vil det ta år før de blir oppfylt.

Hva i all verden er grunnen til dette? Elever og studenter har i årevis jobbet 
for at ansvarlige politikere og myndigheter både på lokalt og sentralt hold skal 
innse at velferdstilbudet til elever og studenter på de enkelte læresteder er en like
verdig del av et utdanningstilbud, på samme måte som studiefinansiering og fag
tilbud er det. Velferdstilbud til elever og studenter må planlegges nøye og bygges 
ut i takt med utbygging av fagtilbud på de enkelte lærestedene. Dette betyr selv
følgelig at en er nødt til å ta med utbygging av bla. studentboliger og barnehager 
i den totale kalkyle når en skal bygge ut et nytt lærested eller utvide gamle med 
flere fagtilbud og større studentkapasitet. Når det gjelder barnehager, må disse 
planlegges i samarbeid med den enkelte kommune som tross alt har hovedansva
ret for barnehageutbyggingen. Den bolig og barnehagekrisen elevene og studen
tene i Tromsø har opplevd de siste årene, viser at dette arbeidet på langt nær er 
ferdiggjort.

Tar man en liten titt på bevilgningene til studentvelferd over statsbudsjettet de 
siste 6-7 årene, beviser de også dette til fulle. Både bevilgningene til studentbo- 
ligbygging og annen velferd har sunket reelt med ca. 60% og 20% siden 1980.

Studentsamskipnaden i Tromsø er avhengig av økonomisk støtte fra det of
fentlige for å kunne utvide sine tilbud! Ingen finansieringsplaner verken for bar
nehager eller boliger basert på privatfinansiering gjennom bank eller andre fi
nansieringsselskaper er akseptable. Dette av den enkle grunn at husleiene og 
foreldrebetaling på denne måten blir så høy at de fleste studenter overhodet ikke 
vil ha råd til å benytte seg av tilbudene. Hvilken student har råd til å betale 

1 4-5000 kroner i måneden for en barnehageplass?
Vårsemesterets kamp mot «Velferdsloven», en lov som trådte i kraft 1.7.86 og 

som regulerer organiseringen av studentvelferd gjennom Samskipnadene, var 
også en kamp om studenters rett til velferd generelt. Dette aspektet ved kampen 
ble en del overskygget av at studentene ved Universitetet i Tromsø i tillegg kjem
pet hardt for å få beholde vår egen måte å organisere oss på i tilknytning til Sam
skipnaden. I Tromsø har vi Hovedallmøte som studentenes høyeste organ. Ho- 
vedallmøtet velger bl.a. studentrepresentanter til Samskipnadsstyre, og er i 
tillegg til mye annet studentenes talerør i samskipnadssaker. Dette er en ulovlig 
organisasjonsform ifølge den nye loven, og Tromsø ble pålagt å omorganisere i 
samsvar med loven. På tross av sterke trusler fra Kultur- og Vitenskapsdeparte
mentet vedtok studentene i Tromsø å beholde, vi ønsket i k k e å akseptere den 
detaljstyring og tvangsorganisering loven legger opp til. Departementet har 
ennå ikke gjort alvor av sine trusler og lite tyder på at noe vil komme til å skje 
i høstsemesteret.

Kampen mot velferdsloven er også kampen mot en ytterligere privatisering av 
studentvelferden og problemene rundt den. En kamp for at sentrale myndighe
ter skal innse sitt ansvar og ta følgen av dette. En kamp for et tilstrekkelig og likt 
velferdstilbud for elever og studenter over hele landet. Kvaliteten på velferdstil
budet på et lærested kan og må ikke være avhengig av om den lokale student
samskipnad har vært dyktig til å drive sin restaurant, bokhandel eller dagligva
rebutikk, slik at overskuddet kan brukes f.eks. i subsidiering av husleier på 
privatfinansierte boligprosjekt. Dette legger man indirekte opp til i loven idet 
Staten fraskriver seg sitt ansvar, definerer en samskipnad som delvis et aksjesels
kap som kan gå konkurs og man reduserer statlige overføringer. Værsågod tjen 
penger selv, uansett hvordan!! I og med at spesielt boligtilbudet til studenter er 
i ferd med å bli en viktig faktor som er med på å bestemme om, hvor og hvilken 
utdanning en student skal ta, kan et dårlig velferdstilbud få store konsekvenser 
for utdanningsmønsteret generelt.

I
Hva kan Studentsamskipnaden i Tromsø gjøre? I flere år har det fra SiTø’s side 
vært jobbet overfor departement og storting for å få satt boligproblemene i 
Tromsø på dagsorden. Et resultat av dette er at stort sett alt som kan krype å gå 
av personer som jobber med disse sakene sentralt, kjenner til brakkebyen i Brei
vika og synes forsåvidt at det er for ille at noen må bo i noe sånt.

Arbeidet har også konsentrert seg en del om å skaffe statsstøtte til Forhåpnin
gen, et lite, foreløpig privatfinansiert, boligprosjekt som gir SiTø store merutgif
ter. Dette arbeidet skal fortsette, samtidig som SiTø er i ferd med å starte planleg
ging av et nytt boligprosjekt i Breivika i nærheten av Universitetet. 
Prosjektering og søknad om statstilskudd til dette prosjektet må forseres i løpet 
av høsten/vinteren.

SiTø er også i ferd med å innlede et samarbeid med Tromsø kommune. Enkelte 
krefter i kommunen har faktisk sett at boligproblemet elever og studenter i 
Tromsø sliter med, er en konkret trussel mot de planer og mål kommunen har 
satt seg når det gjelder å være et utdannings-, forsknings- og kompetansesenter 
for hele Nord-Norge. Kan kommunen f.eks. stille til disposisjon rimelige eller 
helt gratis tomter til noen byggeprosjekter, samtidig som en f.eks. satser på å byg
ge bearbeidede ferdighus i stedet for arkitekttegnet blokkbebyggelse, kan prisene 
muligens komme ned på et akseptabelt nivå. Dette må regnes på, men arbeidet 
er i alle fall i gang.

Det jeg tror de fleste er enige om, er at det i alle fall ikke skal føres opp flere 
brakkebyer ala Breivika. Disse er dessuten uforholdsmessig dyre i forhold til den 
standard de har.

Nå som boligkrisen er så total både i Tromsø og ved flere andre læresteder, skal 
det bli interessant å se på statsbudsjettet for 1988 og hva som kommer til å skje 
med bevilgningene til student- og elevboligbygging. Det skulle forundre meg 
stort om ikke noe positivt skjer.

Men igjen, en slik type «brannstasjonholdning» til problemene er en svært 
dårlig løsning. Vi trenger en langsiktig seriøs planlegging av velferdstilbudet 
vårt. Sjokkinnsprøytninger i krisetider og en heller laber oppmerksomhet i roli
ge tider fører ikke til et godt tilpasset velferdstilbud verken på kort eller lang 
sikt.

Eva Gjerdrum 
Styreleder SiTø

Her er fire heldiggriser som har fått barnehageplass hos tante Helen i Studentsamskipnaden. Fra venstre Linn, L 
Eivind og Ståle. I juli var det 125 søkere til 19 ledige plasser.

Foto: IBjøm Jørgen

Planlegger 24 nye 
barnehageplasser 
Av Bjørn Brox

Studentsamskipnaden har planene klare for 24 nye barnehagepb 
ser for studentene. Økonomisjef Helen Knoph Larsen håper å få 
nansiert prosjektet i høst. Ved tildelingen i juli var det 125 søkei 
til 19 ledige plasser.

Det er stor mangel på barnehage
plasser til barn av studentene ved 
Universitetet. Planene er imidlertid 
klare for en betydelig utvidelse av til- 
budet. Lokalene står fedige allerede. 
Utvidelsen planlegges som to avde
linger med 12 plasser hver, en i kafete
riaen på Prestvannet Studenthjem 
og en i kjelleren på D-blokken på 
Storskogåsen. Teknisk sett kunne de 
nye plassene vært tatt i bruk fra i 
høst. Studentsamskipnaden har 
imidlertid ennå ikke klart å skaffe 
fram penger til driften.

FAGFORENINGENE
Fagforeningene har i første om

gang satt en stopper for utvidelsen av 
barnehagetilbudet. De vil ikke godta 
å inkludere en sivilarbeider i den or
dinære bemanningsplanen, slik Stu
dentsamskipnadens plan la opp til.

- Jeg forstår personalet i barneha
gene. De vil ikke gå tilbake på til- 
kjempede rettigheter når det gjelder 
antall ansatte. Vårt problem er at vi 
ikke har nok penger til lønningene 
det medfører. Det står om hundre tu
sen kroner. Derfor kan vi ikke åpne 
de to nye avdelingene til høstsemeste
ret, slik planen var. Det sier Helen 
Knoph Larsen. Hun er økonomi- og 
administrasjonssjef i Studentsam
skipnaden.

KOMMUNEN
Studentsamskipnaden har ikke 

gitt opp å få de 24 nye barnehageplas
sene i drift. En aktuell mulighet er å 
få til et saamarbeid med Tromsø kom
mune om saken.

- Kommunen har tatt initiativ til 
et møte med oss i denne måneden om 
studentvelferden i byen. Det var et

meget gledelig tiltak. Møtet vil 
først og fremst dreie seg om utb 
ging av studentboliger. Men vi 
også ta opp bamehageproblemet. 
bud om barnehageplass kan vært 
viktig trekkplaster for å få flere s 
denter til Tromsø, sier Helen Kne 
Larsen.

KØENE
Det er stort behov for flere bi 

hageplasser til studentene. Nå i 
var det 125 søkere til 19 ledige 
ser. Det var nesten bare bam met
seproblemer eller enslige forsøig 
som fikk plass. Studentsamskip 
den driver seks barnehager rui 
omkring i byen. 47 av plassene er 
servert for studenter. I dag kos 
plassene 1.400 kroner i måneden

En myte at alle trives i Tromsø

Er det ikke like hyggelig å studere som du trodde? Ta deg en tur bort på Sam
skipnaden og prat med sosialsekretær Ann Torunn Olsen.

Foto: Bjørn Jørgensen

Det er bare en myte at det er 
så trivelig å studere ved 
Universitetet i Tromsø. Det 
mener sosialsekretær Ann 
Torunn Olsen. Hun har 
hendene fulle med studen
ter som har falt utenfor stu
dentmiljøet. Sosialsekretæ
ren kan hjelpe deg med 
både økonomiske og per
sonlige problemer.

Av Bjørn Brox
Universitetet i Tromsø har et rykte 

for å være spesielt hyggelig å studere 
ved, angivelig fordi det bare er et par 
tusen studenter her. Dette er bare en 
myte, mener sosialsekretær Ann To
runn Olsen.

- Det er en floskel at Universitetet

er «lite og intimt». Studiemiljøene er 
ikke alltid like gode til å ta vare på stu
dentene. Det er ingen som tar seg av 
dem som faller utenfor. Det er ingen 
som spør hva som er galt når studen
ten slutter å komme på forelesing. 
Jeg skulle ønske at lærere og veilede
re tok mer ansvar for studentene på 
det personlige plan, sier sosialsekre
tæren. Hun har vært ansatt i Stu
dentsamskipnaden i fem år for å hjel
pe studenter med problemer.

ALLE TYPER
Ann Torunn Olsen har kontakt 

med alle typer av studenter.
- Studentene har nesten aldri ett 

problem når de kommer til meg. Of
test er det flere. Vanskelig økonomi 
kan være årsak til andre problemer. 
Ulykkelig kjærlighet er nokså vanlig. 
Det er ganske mange ensomme stu- 
denter. Og folk lurer på om de har

TILBUDET
Alle studentene står fritt til å 

stille time hos sosialsekretæren. V 
må regne med noen dagers vente: 
Studenter blir henvist videre til lt 
advokat eller sosialkontoret, ders 
det er behov for det.

Studentsamskipnaden fordt 
dessuten en del penger til studentf 
Gjennom Helsefondet og Retusj 
sordn ingen kan du få dekket utgif 
du har pådratt deg for helseprot 
mer. Du kan blant annet få dekket 
gifter til tannlege, lege og kjøp av b 
ler. Sosialsekretæren kjenner regi' 
og har søknadsskjema for di 
ytelsene.

valgt riktig. Om de i det hele tatt b 
de studere ved Universitetet. Dei 
ikke alt som kan gjøres noe med. I 
går an å leve med et problem 
stund, forsikrer sosialsekretær 
som selv er utdannet sosionom.
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- Nydelig utsikt, men for lite skapplass, sier medisinerstudent Gry Halvorsen 
(til høyre), som nettopp harflyttet inn i en av de nye hyblene i fjerde etasje på 
Prestvatnet Studentheim. Her sammen med sjefen for boligavdelingen i Stu
dentsamskipnaden, Inger Leiulfsrud (til venstre) og bygningsinspektør Jarle 
Trondsen.

Foto: Bjørn Jørgensen

Prisene stiger ikke
Prisene i kantinene på Universitetet vil ikke stige i høst. Årsa
ken er at salget i år har vært større enn forventet. Kantinene ved 
Universitetet er nå nesten like billige som kantinene i Fylkes
kommunen.

70 nye studentboliger
Studentene er i ferd med å flytte inn i de 70 nye boligene på Prestvatnet Studentheim. Hy
blene i den nye fjerdeetasjen koster 1.100 kroner i måneden. Byggingen har tatt ett år og 
har kostet 25 millioner kroner.

Salget i år har vært meget bra, 
opplyser kantinesjef Asbjørn 
Storåker.

Om to år vil Studentsamskip
naden begynne å selge øl på 
Universitetet. Det lover kanti
nesjef Asbjørn Storåker. Han 
planlegger å ha salg av både øl 
og vin i grillen i fjerde bygget- 
rinn, som skal stå ferdig i 
1989.

- Klart vi vil selge øl til stu
dentene. Jeg skjønner godt at 
folk vil ha øl eller vin til ma
ten. Det skal de få i den nye re
stauranten, men bare på 
kveldstid, sier Storåker. Stu
dentsamskipnaden har solgt 
01 i kantinene på Universitetet 
tidligere. Inntil 1978 var det øl 
å få kjøpt i kantinen på Teori
bygget. Det gikk bare to fla
sker om dagen.

- Vi har solgt fantastisk godt siste 
halvåret. Økningen er faktisk hele 28 
prosent i forhold til i fjor. Derfor har vi 
funnet ut at prisene kan fryses i høst. 
Det sier Asbjørn Storåker. Han er kanti
nesjef hos Studentsamskipnaden og har 
ansvaret for alle kantinene på Univer
sitetet.

28 PROSENT ØKNING
Omsetningen i kantinene på 

Universitetet har faktisk økt med 
28 prosent på ett år. Første halvår i 
år solgte kantinene for tre millioner 
kroner, mens tallet for første halvår 
i fjor var 2,34 millioner. Det meste 
av salget skjer i den vanlige åpning
stiden på dagtid. I tillegg har Sam
skipnaden fått stadig større inntek
ter fra sluttede lag om kvelden og 
andre spesielle tilstelningen

IMR ER STØRST
Det er middagskantinen på IMR 

som selger mest, men kantinen på 
Teoribygget øker raskest. Totalt 
solgte kantinene på Universitetet 
for 2,4 millioner på dagtid i første 
halvår i år. Her er tallene for omset
ningen første halvår, utregnet av 
kantinesjef Storåker (i parentes 
økningen fra første halvår i fjor): 
IMR .................... 732.000 (26%)
UB ....................... 475.000 ( 0%)
Teoribygget .... 450.000 (26%) 
Gjennomgangsbygget ...................

345.000 (24%)
ISV-ISL .............. 213.000 (16%)
Museet .............. 187.000 (14%)

STADIG BILLIGERE
Hvor billig er egentlig maten i 

kantinene på Universitetet?
- Maten er billig. For eksempel 

er prisene bare ubetydelig høyere 
enn hos Fylkeskommunen, og våre 
priser øker saktere, hevder kantine- 
sjefen.

Av Bjørn Brox
Den nye fjerdeetasjen på Prestvat

net Studentheim er ikke bare pen å se 
på, den er også en fin tilvekst til an
tallet studentboliger ved Universite
tet. Tilbygget inneholder 50 hybler 
med felleskjøkken (for enslige) og 20 
leiligheter (for par og familier). De 
første studentene har allerede flyttet 
inn. Utover høsten vil alle de nye bo
ligene bli fylt opp.

- Dessverre vil ikke tilbudet av stu
dentboliger øke umiddelbart. Vi pus
ser nemlig opp andre- og tredjeeta- 
sjen på Prestvatnet mens vi er i gang. 
Studentene i etasjene under flytter 
opp i de nye boligene. Til jul vil alle 
etasjene være i bruk.

Det forteller Inger Leiulfsrud. 
Hun er sjef for boligavdelingen hos 
Studentsamskipnaden, som driver 
studentboligene.

Ingen nye får bolig
Studenter som begynner å 
studere i høst, kan ikke reg
ne med å få plass på stu
dentbolig hos Studentsam
skipnaden det første 
skoleåret. Bare folk med 
flere års studietid bak seg 
kan regne med å få plass. I 
juli var det 220 søkere til 36 
ledige hybler.

Det har aldri vært så vanskelig å få 
studentbolig hos Studentsamskipna
den som det er i høst. For nye studen
ter er situasjonen verst. De står sist i 
køen om de få ledige hyblene. Ute
nlandske studenter, enslige forsørge
re og «evighetsstudentene» kommer 
først i henhold til reglene for tilde
ling. Det er ikke grunn til å tro at de 
nye studentene vil få tilbud om hybel 
eller leilighet det første skoleåret.

HYBLENE
De 50 nye hyblene har eget bad 

med dusj, men deler kjøkken fem og 
fem. Hyblene har skråtak, lyseblå 
sofa som matcher med baderomsinn- 
redningen, trehvite møbler og måler 
17 kvadratmeter. Prisen er 1.100 kro
ner i måneden, inkludert strøm. Det 
er 150 kroner mer enn de andre stu- 
denthyblene koster hos Studentsam
skipnaden.

LEILIGHETENE
Det er tyve nye leiligheter av ulik 

størrelse. De minste to-roms er på 33 
kvadratmeter, mens de største tre- 
roms er nesten dobbelt så store. Prise
ne ligger på 2.000 kroner i måneden 
og oppover. Leilighetene har stue og 
kjøkken i samme rom. De minste lei
lighetene vil bli tilbudt par uten barn, 
forteller Inger Leiulfsrud i boligavde
lingen.
D

Inger Leiulfsrud hos Studentsam
skipnaden sier det slik:

- Jeg tror nye studenter bare kan 
glemme tanken på studentbolig det 
første året. I fjor var det ingen med 
mindre enn ett års studieansiennitet 
som fikk tilbud om hybel. Det ser ut 
til å bli enda verre i år, sier Leiulfsrud. 
Det er hun som har ansvaret for boli
gavdelingen hos Studentsam
skipnaden.

REKORD
Kampen om studentboligene i 

Tromsø har aldri vært så hård som i 
høst. Første juli var det 220 søkere til 
36 ledige hybler. Ved tildelingen i juli 
gikk nesten alle de 36 ledige hyblene 
til utenlandske studenter, som står 
først i køen. Noen få norske studen
ter med over fem års studier bak seg 
fikk også tilbud om hybel. Disse talle
ne gjelder hybler med felleskjøkken 
for enslige studenter. Familier og par 
blir tildelt leiligheter. Situasjonen er

BYGGINGEN
Tilbygget på Prestvatnet Student

heim har tatt ett år og kostet 25 mil
lioner kroner. Både byggetiden og 
kostnadene er omtrent som Student
samskipnaden ventet, ifølge direktør 
Vidar Bakken. Fjerdeetasjen ble byg
get for å slå to fluer i ett smekk. Man 
fikk 70 nye boliger, samtidig som 
man ble kvitt en alvorlig tak lekkasje 
på Prestvatnet. Nå har det strømmet 
ganske mye vann inn i bygget i bygge
perioden, men det er en annen 
historie....

like vanskelig for alle grupper studen
ter, opplyser Inger Leiulfsrud.

Ventelistene for å få studentbolig top
per seg hver høst og har blitt stadig 
lengre de siste årene. I år er situasjo
nen verre enn noensinne.
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Tromsø-studenlen, 
hvem er det?

der har flertall av kvinner, 3 har fler
tall av menn blant studentene. Fordi 
de 3 «mannsdominerte» instituttene 
er såvidt store, og har et så markert 
mannsflertall, viser totaltallet mann- 
soverskudd. Mer detaljert er dette 
slik: APPLI 70% kvinner, 1SL 
66,5%, ISV 59,2% (ex.phil. 58,1%),

vi har aldersfordeling for. Da var 
gjennomsnittet 27,18 år, dvs. pral 
tisk talt ingen endring.

Sosiale forhold
Studentenes boligforhold komme 

også fram ved registreringen, selv on 
mange ikke fyller ut akkurat denne

Hvis du er en ugift mann fra Nord-Norge, vel 27 år gam
mel, bor på hybel hos private, og studerer realfag, da er du 
en gjennomsnittsstudent i Tromso. Sier studentstati
stikken.
Av studiesjef Øystein Aspaas

Registerkortene, som alle aktive 
studenter fyller ut hvert semester, 
brukes til så mangt. Blant annet for
teller de oss hvem som til enhver 
tid studerer ved Universitetet i Trom
sø, og dermed hvor mange det 
er. Studenttallene blir lagt merke til 
og lagt vekt på av mange - innen 
Universitetet selv, i massemediene, 
og på sentralt bevilgende hold, dvs. i 
departement og storting.

Men registerkortene gir oss en rek
ke tilleggsopplysninger som er vikti
ge planleggingsredskaper for Univer
sitetet. Og registreringsstatistikken 
brukes i en rekke fordelingssammen- 
henger internt - fra fordeling av stu
dentrepresentanter i Tinget til stu- 
dentreisemidler til de enkelte 
institutter.

Det er derfor av stor betydning at 
alle aktive studenter sørger for å være 
registrert hele den tiden de studerer, 
også på hovedfags- og dr.gradsnivå

Figur 1: Antall studenter ved Universitetet i Tromsø
(dr.scient., dr.art., dr.polit.). Og det er 
viktig at en fyller ut registerkortet 
riktig og fullstendig, slik at vi får et 
komplett og korrekt bilde av den 
samlede studentmassen.

Studentstatistikken
Så til noen av de mer eller mindre 

interessante funnene en kan gjøre 
når en leter blant de data studentsta
tistikken frambyr. Jeg må straks gjøre 
klart at jeg her har brukt høstseme- 
strene som utgangspunkt. Dette for å 
gjøre det hele enklere og mer over
siktlig, og fordi det er høsttallene som 
brukes i budsjettsammenheng i 
Kultur- og Vitenskapsdeparte

mentet. (Vårtallene er noe høyere, 
særlig fordi vi da har en god del mili
tære mannskaper og andre registrert 
på selvstudiumsvarianten av examen 
philosophicum.)

Først litt om totalt antall registrer
te. Høsten 1986 var det 2241 regi 
strerte studenter ved Universitetet i 
Tromsø. Fig. 1 gir et inntrykk av 
hvordan studentmassen har vokst si
den starten i 1972. Vi ser at kurven er 
på vei oppover etter å ha flatet ut på 
lavere nivå to ganger, første gang 
midt på 70-tallet, andre gang på be
gynnelsen av 80 tallet. Vårtallet 
1987 var på 2394, det klart høyeste vi 
noen gang har registrert. Fra høsten 
1980 til høsten 1986 har samlet stu
denttall økt med vel 32,3%.

Geografi
Vi har helt siden starten vært mye 

opptatt av hvor studentene våre 
kommer fra. Vi skulle jo være et uni
versitet i landsdelen og f o r lands 

delen. Høsten 1986 var 78,5% av 
studentene fra Nord-Norge, 15,3% 
fra Sør-Norge og 6,2% fra utlandet. 
1067 studenter var fra Troms, 430 fra 
Nordland og 263 fra Finnmark. Det 
var studenter fra samtlige kommu
ner i Troms og Finnmark, og fra alle 
unntatt 7 i Nordland. En kan også 
merke seg at Tromsø kommune stod 
for hele 25,1% av studentmassen. 
Tallet på sør-norske studenter har 
gått tilbake, både absolutt og relativt, 
fra 408 i 1980 til 343 i 1986.

De fleste utenlandske studenter 
kommer fra det øvrige Norden. Høs
ten -86 kom den største kontingenten 
fra Island, med 26 personer. (Her er 

det nok fiskerifagstudiet som er ut
slagsgivende.) Danmark fulgte tett 
etter med 24, så Sverige med 14 og 
Finland med 13.

Fra Vest-Tyskland kom 12 studen 
ter, det høyeste antallet utenfor Nor 
den, og ellers er det land i Europa og 
Amerika som dominerer. Fra Afrika 
og Asia kom det i alt 17 studenter, 
fordelt på 8 forskjellige stater. Vi ven
ter at tallet på utenlandske studenter 
vil stige markert etter hvert som det 
nye innføringsprogrammet for ikke- 
nordiske studenter får tid til å virke. 
Det starter nå i høst.

Kjønn
Både sentrale myndigheter og Uni

versitetet selv er opptatt av hvordan 
kjønnsfordelingen er i høgre utdan
ning. Ved Universitetet i Tromsø står 
nå den mannlige gjennomsnittsstu- 
denten foran et kjønnsskifte. Kvinne
andelen har i løpet av 80-åra økt fra 
42,1% til 48,4% - kanskje når den 
50%-grensen nå i høst. Når det gjel- 
der nye studenter, har tallet på 
kvinner lenge ligget over halvparten, 
og høsten 86 var det 55,7% kvinner 
blant de førstegangsregistrerte. Når 

mennene likevel har flertall i hele 
studentmassen, er det et uttrykk for 
at mennene studerer lenger og har 
større tilbøyelighet til å fortsette til 
hovedfagsnivå.

Men dette er gjennomsnittstall. 
Innad i Universitetet er det store for
skjeller, både geografisk sett og fag- 
vis. Vi ser av fig. 2 at mannsovers- 
kuddet skyldes flertall av mannlige 
studenter fra utlandet og fra Nord
land fylke. Hvorfor Nordland skiller 
seg så klart fra resten av landsdelen 
på dette punktet, har vi foreløpig ikke 
noen god forklaring på.

Instituttvis er forskjellene enda 
mer markerte. 5 institutter/fagområ

Filologiske fag

Forberedende 
prøve

Samfunnsfag

Praktisk- 
pedagogisk st

Annet

STUDENTER høstsemesteret 1986

Fiskerkandidat 
studiet

Medisin 
embetsstudium

Medisin 
grunnfag

Totalt: 2241 studenter

Figur 3: Fordeling fagene imellom

Fagområdet medisin 53,8% (derav 
medisinerstudiet 49,0%) og IRV 
51,1%. De tre instituttene med 
mannsflertall er: IBG 31,6% kvin
ner, IFF 31,9% (derav fiskerifagstu
diet 23,9% og sosialøkonomi 43,1%) 
og IMR 28,3%.

Også innen realfaginstituttene er 
det skjedd en økning av andelen 
kvinnelige studenter, godt hjulpet 
bl .a. av jentegruppene på fiskerifag 
og IMR. Tallene for høsten 1982 var 
slik: IBG 30,7% kvinner, IFF 13,2% 
(fiskerikand. 12,0% og sos.øk. 
13,5%) og IMR 26,7%.

Fagvalg
Fig. 3 viser i diagramform hvordan 

studentene fordeler seg på fagområ- 
der. Realfagsektoren er størst, fulgt 

'av samfunnsfag, medisin og histo
risk-filosofiske fag. Ex.phil. står for 
en betydelig del av våre studenter, og 
jus er en sektor som etter hvert vil

&

ur 
ni

l
£
f
£

F 
(< 
e 
d 
v

n 
v 
ti 
n 
b 
o 
e 
n 
b

opplysningen. Høsten 86 oppgav 
692 å bo på hybel hos private, mens 
595 bodde i studentbolig. Byggingen 
av studentboliger har ikke holdt føl 
ge med økningen av studenttallet i v 
Tromsø i de seinere år, og den relative r(
andelen av studenter som bor i Sam n 
skipnadens boliger synker stadig. 1 
1977 bodde 35,6% av Tromsø-stu 
dentene i studentboliger, i 1986 var 
tallet 26,6%. Mange bor i eget hus, e 
hele 534, og 189 bor hos foreldre/svi f,
gerforeldre. n

De fleste er ugift - 1333 eller t( 
59,5%. 251 er gift med universitets 
student og 437 med ikke-student. 64 
er enslige forsørgere. e

Studentene har i alt 316 barn 
under 7 år. Dessuten er det regi- p 
strert 396 barn o v e r 7 år. g

Vi registrerer ikke fast i hvilken 
grad studentene har arbeid utenom S1 
studiene. Det vil imidlertid bli gjort 
regelmessige punktundersøkelser a,

Figur 2: Geografisk og kjønnsmessig fordeling av studentene

breie seg ganske mye mer i et slikt 
diagram.

Alder
Universitetene i Norge har for

holdsvis «gamle» studenter. Hoved- 
mengden av våre studenter er mel- 
lom 20 og 28 år gamle, men ganske 
mange er eldre, til dels betydelig el- 
dre. Dette må vi se som et uttrykk for 
at vi alt fungerer i et «livslang læ- 
ring»-perspektiv. Mange av våre stu
denter har en førstegangsutdanning 
bak seg og kommer tilbake i en seine
re fase i livet for å skaffe seg videreut
danning. Høsten 86 hadde vi to 
l8-åringer, og deretter alle årskull re- 
presentert opp til 57 år. Våre tre eld
ste studenter var henholdsvis 69, 70 
og 71 år. Gjennomsnittsalderen var 
27,26 år. Alderskurven (fig. 4) gir en 
grafisk framstilling av dette. Kurven 
er av praktiske grunner begrenset til 
området 18-50 år. En ser at menn er 
i flertall i alderen 22-32 år.

Vi har lite av historiske tall på det
te området. Høsten 84 er første høst 

hvert annet eller tredje år framover 
på nasjonal basis for å bringe dette og 
andre viktige forhold på det rene.

212 personer oppgav høsten 1986 
at de var deltidsstudenter, men man 
ge besvarte ikke dette spørsmålet ved 
registreringen.

Som en ser, kan en trekke ut en rek 
ke mer eller mindre viktige opplys 
ninger fra studentstatistikken. En 
tendens skal kommenteres særskilt 
til slutt: Når studenttallet nå har økt 
ganske raskt de seinere år, kommet 
det ikke av at det begynner flere 
nye studenter hver høst. Antall helt 
nye studenter har ligget konstant pi 
ca. 600 de 4 siste årene. Studenttallet 
stiger fordi studentene gjennomsnitt 
lig holder på lenger hos oss enn 
tidligere. Så hvis du vil være trendy - 
stå på, ta flere fag og emner, ja, hele 
grader ved Universitetet i Tromsø!
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Studietilbud ved
Universitetet i Tromsø

Universitetet i Tromsø kan i dag gi undervisning innen føl
gende fagområder: Fiskerifag, medisin, realfag, samfunns
fag, språkfag og juridiske fag. I tillegg gis praktisk-peda- 
gogisk utdanning (pedagogisk seminar).

Forberedende prøve i filosofi 
(examen philosophicum) 
er obligatorisk for alle som skal stu
dere fram til akademisk grad ved Uni
versitetet i Tromsø.

Dette studiets målsetting er å «gjø
re studentene kjent med en del av de 
vesentligste spørsmål som kan stilles 
til menneskelig erkjennelse og til mo
ralsk og politisk praksis, slik disse er 
blitt stilt i løpet av filosofiens historie 
og slik de stilles i dag. Studiet skal gi 
en elementær innsikt i og erfaring 
med vitenskapelig tenkemåte og ar
beidsmåte.

Studiet skal være pluralistisk og 
skal gi dyptliggende valgmuligheter i 
opplegget som gir rom for ulike stu
denters ulike grunnleggende hold
ninger.

Examen philosophicum skal også 
være et forum der de erkjennelsesteo- 
retiske, moralske og politiske spørs
mål som er levende i studentmiljøet 
eller i universitetsmiljøet for øvrig, 
kan bearbeides filosofisk.

Studentene anbefales å avlegge 
examen philosophicum i løpet av sitt 
første studiesemester. De kan velge 
mellom den såkalte «Normalvarian
ten» og «Selvstudiumsvarianten».

Normalvarianten
er beregnet på dem som skal følge 
Universitetets fulle undervisningsop- 
plegg som omfatter forelesninger og 
gruppeundervisning.

Denne varianten forutsetter at 
studentene deltar aktivt i gruppeun
dervisningen. Studentene skal i løpet 
av semesteret skrive en semesteropp
gave. Denne kan skrives som indivi
duell oppgave eller som gruppe
oppgave.

Emnet for det skriftlige arbeid fast
settes etter avtale med lærerne, og ar
beidet bør gjøres i nært samarbeid 
med lærerne.

Etter Normalvarianten oppnår en 
Examen philosophicum ved denne 
skriftlige oppgaven og en muntlig 
eksamen.

Det skriftlige arbeidet og det stu
denten yter til den muntlige eksamen 
vurderes under ett.

De som ønsker å studere på egen 
hånd, kan avlegge Examen philosop
hicum etter Selvstudiumsvarianten. 
Eksamen består da av en 5 timers 
skriftlig prøve.

Det er mange som velger å ta Exa
men philosophicum før de kommer 
til Universitetet. Det gis undervis- 
ningfcksamen etter selvstudiumsva
rianten på en rekke steder rundt om i 
landsdelen som f.eks. ved enkelte fri- 
undervisninger og militære forleg
ninger.

Fiskerifag
Fiskerikandidatstudiet ved Universi
tetet i Tromsø er enestående i sitt slag 
> Norden.

Studiet varer normalt ca. 5 år og 
studentene får da tittelen Fiskerikan
didat. Studentene kan velge mellom 
1 (allmenn linjen, 2)økonomisk-adm i- 
nistrativ linje.

Begge linjer er bygget som tverr
faglige utdannelser som inkluderer 
tradisjonelt atskilte fagområder som 
marinbiologisk/fiskeribiologisk, 
næringsmiddelkjemi/mikrobiologi, 
Økonomi og sosiologi/statsvitens- 
•rap/juss.

Studiet av teknologi (fartøy/re- 
dskap og foredlingsteknologi) vil bli 
et tverrfaglig møtepunkt for de for
skjellige fagområder nevnt ovenfor, 
’det teknologi i denne sammenheng 
ma vurderes ut fra ressursbiologiske, 
næringsmiddelbiologiske, økonomi
ske og sosiologiske forhold.

Studiet vil således ha to faglige 
tyngdepunkt, det ene i biologiske fag 
°g det andre i økonomi/sosiologi. Te

knologi blir det anvendte bindeledd 
mellom disse to fagområder.

Fiskerikandidatstudiet kvalifiserer 
til stillinger på en rekke sentrale po
ster i fiskerinæringen. Det kan gi ar
beid både i private bedrifter, i rede- 
rier, fiskesamvirkelag, omsetning- og 
eksportorganisasjoner, faglige orga
nisasjoner og offentlig administra
sjon både i sentralforvaltningen og 
mer lokalt - f.eks. i rettledningstjene
sten for fiskeriene.

Medisin
Embetsstudiet i medisin (legestudiet) 
er beregnet til å ta ca. 6 år og det skal 
være et allsidig grunnlag for den vi
dere spesialisering.

Til medisinstudiet i Tromsø tas det 
hvert år opp 40 studenter.

Minst 50% av studentene som tas 
opp, skal ha vesentlig tilknytning til 
landsdelen. Fra og med opptaket i 
1985 og foreløpig til og med opptaket 
1990 skal 6 av disse plassene tildeles 
søkere med vesentlig tilknytning til 
Finnmark og med minimum 4,00 
skolepoeng. Det er utarbeidet krite
rier for godkjenning av nord norsk 
tilhørighet og tilhørighet til 
Finnmark.

Det arbeides nå for at opptaket til 
embetsstudiet i medisin ved Univer
sitetet i Tromsø skal kunne økes fra 
40 til 50 studenter pr. år.

Medisin grunnfag
er et ettårig studietilbud som skal gi 
studentene en forståelse av medi
sinsk tenkemåte.

Studiet skal gi kunnskap om de 
mer utbredte sykdommers natur, yt
ringsform og utvikling. Studiet skal 
gi kunnskap om og forståelse av for
holdet mellom sykdom og samfunn 
og skal bedre evnen til kommunika
sjon mellom leger og annet medi
sinsk personell.

Medisinsk grunnfag kan kombine
res med andre fag/studier ved Univer
sitetet, men kan også være et selv
stendig element i en videre 
utdannelse for personell med avslut
tet annen utdannelse som trenger en 
viss medisinsk skolering i sitt yrke. 
(Helse/sosialsektoren, lærerutdan
ning etc.)

Hvert høstsemester tas det opp 
inntil 40 studenter til dette studiet. 
Det er utarbeidet et opptaksregle
ment. Nærmere opplysninger ved 
henvendelse til studieveilederen, Fa
gområdet medisin.

Videreutdanning i folkehelsevi- 
tenskap
Utdanningen i folkehelsevitenskap 
skal gi kunnskaper om, og øke forstå
elsen for fagområder nødvendige for 
utøvelse av ledende stillinger innen 
offentlig helsetjeneste, herunder 
samfunnsfag og administrasjon og 
ledelse i helsevesenet.

Utdanningen er spesielt beregnet 
for leger og andre personellgrupper 
med avsluttet universitets/høgskole- 
utdanning av høgere eller lavere grad 
og som har praksis fra helsevesenet 
eller beslektede områder.

Utdanningen er ett årig.
Nærmere opplysninger kan fås 

ved henvendelse til Institutt for sam
funnsmedisin, Storgt. 25.

Realfag og teknologisk orienterte 
studier/sivilingeniørutdanning 
Universitetet i Tromsø tilbyr under
visning innen biologi, datafag, kjemi, 
geografi, fysikk, matematikk, geolo
gi og statistikk. Teknologisk orienter
te studier i datafag, fysikk, geologi og 
bioteknologi.

Realfagsstudiet er organisert som 
et påbyggingsstudium og er lagt opp 
med tanke på fordypning i de for
skjellige fagene. En begynner med å 

studere noen grunnleggende emner. 
Ved å sette sammen emnene på ulike 
måter, kan en bestemme bredden i ut
danningen, graden av spesialisering 
og hvilke yrker man etterhvert vil 
kvalifisere seg for. Denne store fleksi- 
biliteten er styrken ved et universi
tetsstudium. Noen kombinasjoner 
av emner vil gi kompetanse for un
dervisning i skolefag, andre vil gi te
knologisk kompetanse på linje med 
sivilingeniører.

Realfagsstudiet er en yrkesforbere- 
dende fagutdanning som gir innsikt i 
naturen og hvordan data og informa
sjon skal organiseres og behandles. 
Derfor har realitetene sitt yrkesmar- 
ked over alt der slik innsikt trenges. 
Vi finner realitetene i spennende og 
utfordrende jobber innen industri, 
forskning, undervisning og forvalt
ning. Noen jobber med værvarsling, 
andre med EDB, vi finner realistene 
som lærere ved universitet, høgsko
ler, videregående skoler eller ung
domsskoler. Noen har teoretisk/for- 
skningspreget arbeid, andre 
praktisk/teknologisk.

For tiden er det stor etterspørsel et
ter personer med realistbakgrunn. 
Akkurat nå er det nærliggende å nev
ne kvalifiserte fagfolk til teknologi
ske yrker i næringslivet, akvakultur, 
bioteknologi, EDB-folk, geofysikere 
og geologer. Men man behøver ikke 
ha et bestemt yrke i tankene når man 
begynner å studere realfag. Starten 
på studiet er felles for alle, spesialise
ring og yrkesinteresser kan avklares 
etterhvert.

Teknologisk orienterte studieret
ninger tar sikte på å utdanne høyt 
kvalifisert personell til utvikling av 
teknologi og industri og samfunn for
øvrig for å møte de stadig økende be
hov for slik arbeidskraft.

Sivilingeniørutdanninga
De første studentene blir tatt opp til 
sivilingeniørstudiet høsten -87. Det 
blir oppstart på tre av de fire planlag
te retningene denne høsten. Det er 
tatt opp studenter til sivilingeniør
studiet i datafag, fysikk og geologi. 
Studieretninga i bioteknologi starter 
høsten -88.

Undervisninga for sivilingeniør
studentene er for det meste felles med 
undervisninga for realfagsstudenter. 
Sivilingeniørstudiet skiller seg fra et 
vanlig realfagstudium ved at bred- 
dekravet er større, det stilles krav om 
ikke-matematisk-naturvitenskapeli- 
ge fag, det er ikke krav om obligato
risk ex.phil. og studiet avsluttes med 
en et semesters oppgave (diplom). 
Normert studietid er 4/ år.

Nærmere opplysninger kan fås 
ved henvendelse til Institutt for ma
tematiske realfag, 1. byggetrinn, 
Breivika.

Akvakultur/havbruksstudiet
Studietiden fram til lavere grad 
(cand.mag.) er beregnet til 3/2 år. 
cand.mag.-graden er bygd opp av 
obligatoriske og anbefalte/valgbare 
emner der emnegruppen (obligato
risk) består av Bio-102 Zoologi, 
Bio-103 cellebiologi/genetikk, 
Bio-201 Marin biologi I og Bio-271 
generell fysiologi. Andre obligatori
ske emner er Examen philosophi
cum, Grunnkurs i matematikk 
(Ma-100), Generell kjemi (K-100) og 
Biokjemi (Bio-251). Under visse for
utsetninger gis studenter på akvakul
tur/havbruksstudiet fortrinnsrett til 
adgangsbegrensede emner som er 
obligatorisk i studiet.

I de første semestrene av studiet 
bør en ta følgende emner i nevnte 
rekkefølge:
1. semester: Ex.phil. - Ma-100
2. semester: K-100 - Bio-102
3. semester: Bio-103 - Valgfritt

Oppsett av den videre studiepla
nen avhenger noe av hvilke valgfrie 
emner en ønsker og hvilke forkunns- 
kaper som kreves til de enkelte emne
ne. Det må også tas hensyn til hvilken 
hovedfagsretning en planlegger. I lø
pet av cand.mag.-studiet kreves det 

minst ett års studier i ikke-biologiske 
fag.

Etter cand.mag.-studiet kan man 
søke opptak til hovedfag 
(cand.scient.) i studieretningene 
akvakultur eller havbruk.

Samfunnsfag
Universitetet i Tromsø kan tilby un
dervisning innen følgende sam
funnsvitenskapelige studierfemner: 
arkeologi, EDB for humaniora og 
samfunnsfag, filosofi, historie, kvin- 
nestudier, offentlig forvaltning og or
ganisasjonslære, psykologi, pedago
gikk, samfunnsvitenskap og 
sosialøkonomi.

Det gis undervisning på ulike nivå. 
Innen en del studier gis kun Vi årstil
bud, mens andre kan bygges ut til ho
vedfag (ca. 4 års studietid). Nærmere 
opplysninger kan fås ved henvendel
se til Institutt for samfunnsvi
tenskap.

De studentene som har gjennom
ført et samfunnsvitenskapelig studi
um ved Universitetet i Tromsø, arbei
der primært innen den offentlige 
sektor på kommunalt, fylkeskommu
nalt og statlig plan, særlig innenfor 
utdannings-, sosial- og planleggings- 
sektoren. Noen jobber også i skolen.

Språkfag
Det gis undervisning i følgende hu
manistiske fag ved Universitetet i 
Tromsø: Allmenn litteraturkunns
kap, antikkens språk og kultur, en
gelsk, finsk, lingvistikk, nordisk, rus
sisk, samisk og tysk.

Også innen disse fagområdene gis 
det undervisning på ulike nivå. Nær
mere opplysninger kan fås ved hen
vendelse til Institutt for språk og lit
teratur.

Mange av de som har studert 
språk og litteratur ved Universitetet i 
Tromsø, arbeider i dag i grunn- og vi
deregående skole som adjunkter og 
lektorer.

Skolen vil fortsatt være et viktig 
arbeidsmarked. Spesielt i Nord-Nor- 
ge er det i mange distrikt stor etter
spørsel etter velutdannede lærere.

Filologer har imidlertid også hatt 
bra muligheter til å få jobb innen 
andre sektorer som offentlig forvalt
ning, presse og kringkasting, forlag 
og annen virksomhet. Det er etter
hvert blitt klart at språkkunnskaper 
ikke bare er viktig for språklærere. 
Tvert imot er dette kvalifikasjoner 
som kan komme til nytte i de fleste 
yrker. Behovet for språkutdanning 
innen det private næringsliv er bl.a. 
blitt mer og mer tydelig.

Juridiske fag
Jusstudiet ved Universitetet i Tromsø 
startet opp høsten 1984, og studiet 
skal bygges ut slik at de som begyn
ner å studere jus i Tromsø, skal kunne 
ta full juridisk embetseksamen.

Fullt studium består av 4 avdelin
ger og studietiden er beregnet til ca. 6 
år.

Foreløpig følges studieplanen for 
rettsstudiet ved Universitetet i Ber- 
gen, men Institutt for rettsvitenskap 
(IRV) vil gå over til å undervise til 1. 
avd./grunnfag etter Tromsø-model- 
len fra våren 1988.

Nærmere opplysninger kan fås 
ved henvendelse til Institutt for ret
tsvitenskap, Driftssentralen,
Breivika.

Følgende områder er obligatori
ske: 1. avdeling/grunnfag: statsrett, 
forvaltningsrett, rettssosiologi, ret
tskilder, kjøpsrett, trygderett og er
statningsrett. 2. avdeling/storfag: fa
milierett, arverett, skifterett, 
rettshistorie, erstatningsrett og tryg
derett. 3. avdeling: kontraktsrett, 
pengekrav, tingsrett, panterett, 
beslag- og konkursrett og sosialøko
nomi. I tillegg kommer obligatorisk 
juridisk praksis i 6 uker som avsluttes 
med en skriftlig rapport samt bokfø- 
ringskurs.

Juristene arbeider som privatprak
tiserende advokater, juridiske konsu
lenter, dommere, statsadvokater, po

litiembetsmenn o.l.

Praktisk-pedagogisk utdanning
Det praktisk-pedagogiske studium 
gir en / årig pedagogisk utdanning 
som består av en praktisk og en teore
tisk del. Studiet er obligatorisk for 
fast tilsetting i adjunkt-, lektor- eller 
faglærerstillinger.

Opptakskravet er normalt 
cand.mag.-grad med minst 2 fag god
kjent for undervisning i skolen.

Praktisk-pedagogisk utdanning 
for yrkesfaglærere gis i dag kun ved 
Statens yrkespedagogiske høgskole i 
Oslo (SYH).

Dersom de nødvendige ressurser 
blir stilt til disposisjon, vil imidlertid 
Universitetet i Tromsø v/APPU også 
kunne tilby slik utdanning allerede 
fra våren -88.

Generelle opplysninger
De fleste studietilbudene ved Univer
sitetet i Tromsø er åpne, dvs. at alle 
med generell studiekompetanse kan 
starte på disse studiene. Unntak er 
embetsstudiet i medisin, sivilingeni
ørstudiet, studiet i akvakultur/hav- 
bruk og fiskerifagstudiet. Opptaket 
her finner sted etter nærmere be
stemte opptaksregler. Søkere til disse 
studiene må også oppfylle bestemte 
forkunnskapskrav m.h.t. spesielle de
leksamener fra videregående skole og 
praksis (fiskerifagsstudiet).

Det er også begrenset adgang til 
medisin grunnfag, folkehelsevitens
kap og en del biologi- og geolo- 
giemner.

For øvrig har valg av studieret- 
ning/fagkombinasjon fra videregåen
de skole liten betydning for senere 
studiemuligheter.

Såfremt kravet om generell studie
kompetanse er oppfylt, vil en f.eks. 
kunne påbegynne et språkstudium 
uten å ha valgt dette som linjefag i vi
deregående skole. Videre kreves det 
f.eks. ikke eksamen fra naturfaglig 
studieretning for å bli tatt opp til et 
realfagstudium.

Den enkelte student må imidlertid 
- i de tilfeller der det er nødvendig - 
selv skaffe seg eventuelle tilleggs
kunnskaper. I studieplanene for de 
enkelte fag finnes opplysninger om 
hvilke forkunnskapskrav de enkelte 
studiene bygger på.

De fleste som begynner på et uni
versitetsstudium, har nokså vage for
estillinger om «hva de skal bli». Det 
at mange universitetsstudier er løst 
sammensatt, gjør kombinasjonsmu
lighetene mange. Om ønskelig kan 
man kombinere språk, samfunns- og 
realfag til en akademisk grad. Det er 
i dag også mange som kombinerer ut
danning fra ulike utdanningsinstitu
sjoner: universiteter, DH-skoler, pe
dagogiske høgskoler, ingeniørhøg
skoler osv. Valgmulighetene er utalli
ge og dermed blir også valgets kval et 
problem for mange. Mange er i tvil 
om de framtidige arbeidsmuligheter 
når de skal velge fag og utdanning.

Noen tips om yrkesmuligheter fin
nes under de forskjellige fagbeskri
velser ovenfor. Vi vil imidlertid kom
me med noen helt generelle råd når 
det gjelder valg av utdanning:

- Legg avgjørende vekt på dine 
egne forutsetninger og interesser i 
valg av utdanning. Det er store mu
ligheter for at du får anledning til å 
utnytte iallfall deler av utdanninga i 
et seinere yrke.

- Det er alltid passende jobber til 
noen av de som utdannes innen de 
ulike fag, bl.a. fordi de som går av 
med pensjon må erstattes.

- Jo flere det er som har høyere ut
danning, desto viktigere blir det også 
for deg å ha det, dersom du vil være 
med å konkurrere om jobber som for
utsetter høyere utdanning.

- Situasjonen på arbeidsmarkedet 
endrer seg over tid. Du skal derfor 
ikke la deg styre av hvordan arbeids
markedet er akkurat nå.
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Ny konsulentstilling og nytt studietilbud for 
utenlandske studenter ved Universitetet i Tromst
Universitetet i Tromsø fikk i mars i år brev fra Kultur- og 
Vitenskapsdepartementet om at man får dekket utgiftene 
til en konsulentstilling for utenlandske studenter ut 1987 
og med signaler om at denne stillingen vil kunne bli fast fra 
1988. Dette innebærer at yi i høst kan komme igang med 
et lenge etterlyst studietilbud, nemlig et Innføringspro- 
gram i norsk språk og samfunnsforhold for utenlandske 
studenter. Universitetet i Tromsø har lenge vært det eneste 
i landet som ikke har hatt verken dette studietilbudet eller 
en slik konsulentstilling.

Bakgrunn for stillingen
Det har lenge vært arbeidet 

med å få til finansiering av en 
«Foreign Student Adviser» i 
Tromsø. I 1985 ble det lagt 
fram en Innstilling om opptak 
av utenlandske dvs. ikke-nor- 
diske studenter ved Universi
tetet i Tromsø som Styret be
handlet i september samme år. 
Styret vedtok da en målsetting 
om at antallet utenlandske 
studenter bør komme opp i 
5% av studentmassen totalt 
(våren 1987 er andelen bare 
2,5%, dvs. 60). Forutsetnin
gen for å nå dette målet ville 
være å tilby et Innføringspro- 
gram i norsk, og åpne for å ta 
imot søknader direkte fra ulike 
land i verden. Dette direkte- 
opptaket er en arbeidskreven
de prosess og ville forutsette 
en konsulentstilling i admini
strasjonen. På bakgrunn av 
dette søkte Universitetet i 

Tromsø om ekstraordinære 
midler fra KVD både 1985 og 
1986. I mars 1987 kom altså 
den gledelige nyheten.

Innføringsprogrammet i 
norsk

Siden stillingen trådte i 
kraft i april, har det funnet 
sted utlysning og opptak av en 
gruppe utenlandske studenter 
til Innføringsprogrammet i 
norsk.

På grunn av kort søknads
frist kunne man i år ikke utly
se tilbudet internasjonalt (det 
er meningen å gjøre dette fra 
høsten -88). Den gruppa på 
10-15 studenter som nå star
ter på Innføringsprogrammet 
er derfor hovedsakelig ute
nlandske statsborgere som har 
vært en stund i Norge (mange 
i Nord-Norge), men som ikke 
har oppfylt det formelle kravet 
om norskkunnskaper. Alle

Konsulenten for utenlandske studenter, Jorunn Bye, kan treffes i Austadbyg- 
get/administrasjonen alle dager innenfor vanlig arbeidstid eller på telefon 
86 5601. 374.

utenlandske studenter (bort
sett fra en spesiell gruppe ho
spitanter ved språkfagene) må 
dokumentere kunnskaper på 
et visst nivå i både engelsk og 
norsk før de kan begynne på 
fagstudier. Dette er felles opp
takskrav som gjelder ved alle 
norske universiteter og som sa
mordnes gjennom Nasjonalt 
Samarbeidsutvalg for Interna
sjonale Studiesaker (NSIS).

Innføringsprogrammet be
står av 3 komponenter: en 
språkdel som utgjør hovedde
len og som er bygd opp i tre 
trinn, en samfunnsfagdel og 
en ex.phil.-del. Institutt for 
språk og litteratur er ansvarlig 

for språkdelen, Institutt for 
samfunnsvitenskap er ansvar
lig for samfunnsfagdelen og 
ex.phil. Studentene skal i høst
semesteret hovedsakelig lære 
norsk språk fra grunnen av, i 
vårsemesteret kommer trinn 
III i norsk og samfunnsfag- og 
ex.phil.-delen. Studiet er lagt 
opp som et heltidsstudium 
med eksamen i språkdelen 
som må bestås med 3,0 for å 
kunne gå videre til fagstudier. 
Det er altså et helt nytt tilbud, 
og må ikke forveksles med et 
tidligere kurs i norsk for ute
nlandske studenter og ansatte 
som verken var fulltidsstudi
um eller hadde eksamener.

Opptak til fagstudier
I tillegg til søkere til Inr 

ringsprogrammet, komi 
det også mange søknadeil 
fagstudiene fra søkere son] 
bosatt rundt om i landet 
god del flyktninger) og s 
har opparbeidet seg stue 
kompetanse gjennom å ta 
leksamener i den videregåf ( 
de skolen. Det er o; 
eksempler på at utenland 
studenter i både Oslo, Ben ■ 
og Trondheim søker seg 
Tromsø fordi de har veni 
som studerer her og som tyi. 
ligvis trives med det.

Konsulenten for utenlai j 
ske studenter vil i tillegg ti 
arbeide med opptak, også c 
ve med bU. veiledning og 
arbeiding av informasjonsn 
teriell. Det er også et må 
forsøke å samordne det arb 
det som skjer rundt på ins 
tuttene med innpassingssak 
svar på henvendelser fra i 
landet osv. Det er mye arbt 
som er ugjort på dette feltet i 
dersom stillingen blir fast f 
neste år, vil det være et skrit 
retning av en bedret studie 
tuasjon for våre utenlands 
studenter.

Nye ex.phil.-regler og 
endringer i grads- 
reglementene
19. februar 1987 fastsatte Kultur- og Vitenskapsdeparte
mentet nye forskrifter for Examen Philosophi- 
cum/ex.phil./forberedende prøver i filosofi (kjært barn har 
mange navn!) ved Universitetet i Tromsø. Samtidig ble det 
fastsatt endringer i gradsreglementene for fiskerikandi- 
datstudiet, medisinerstudiet, det samfunnsvitenskapelige 
(cand.polit.) og det filologiske (cand.philol. - språk, histo
rie, filosofi og arkeologi) reglementet.

vurderer fritak ut fra tilsvarende be
stått eksamen og det enkelte faginsti- 
tutt som vurderer fritak i saker der 
søkeren allerede har cand.mag.-grad. 
Det nye reglementet gir imidlertid 
ikke rom for å søke om dispensasjon 
(utsettelse), siden det forhold at du nå 
kan ta ex.phil. mer etter eget behov, 
skulle gjøre dispensasjoner over
flødige.

Frister 
for 

høsten 
1987:

Prinsipielt nytt
Det prinsipielt nye med det nye re

glementet er at studentene nå ikke er 
pålagt å ta ex.phil.Jferførste fageksa
men slik man måtte tidligere innen 
samfunnsfagene og filologiske fag. 
(For realfagenes vedkommende har 
man lenge kunnet ta enkelteksame- 
ner/vekttallskurs uten først å ta 
ex.phil.). Kravet om ex.phil. er nå 
knyttet direkte til cand.mag.-graden, 
dvs. at du ikke kan få utskrevet et 
cand.mag.-vitnemål ved Universite
tet i Tromsø uten å ha avlagt denne 
eksamen. Det er likevel et par sider 
ved denne saken som gjør at de prak
tiske endringene kanskje likevel ikke 
blir så store.

Praksis uendret?
For det første vil det fortsatt være 

både praktiske og faglige fordeler ved 
å ta ex.phil. først i studiet for den 
«vanlige student» (i den grad denne 
kategorien fortsatt eksisterer). Man
ge fag innen realfagene og samfunns
fagene er lagt opp slik at begynne 

remnene/grunnfaget ordinært starter 
i vårsemesteret slik at nye studenter 
likevel vil bruke høsten til ex.phil. Si
den denne eksamen kombineres med 
Ma-lOO for realfagsstudentene og 
med Forprøven i fonetikk og språkvi
tenskap for språkstudentene, vil opp
legget med å ta alle forberedende prø
ver i første semester fortsatt 
anbefales sterkt av studieveilederne 
og de faglige ansvarlige.

Fritak
For det andre vil det fortsatt være 

mulig å søke fritak, som før, selv om 
prosedyrene for slike søknader er noe 
endret. Det er bare to begrunnelser 
som vil kunne gi fritak for ex.phil., 
enten at man har avlagt en tilsvaren
de prøve tidligere (bl .a. aktuelt for en- 
del utenlandske studenter) eller at 
man fra før har en cand.mag.-grad 
(f.eks. en regional cand.mag. fra en 
distriktshøgskole) som ikke inklude
rer ex.phil. Mens slike fritakssøkna
der tidligere blei behandlet av Uni- 
versitetsstyret/AU, er det nå ISV som

Fagreglementene
Når det gjelder det enkelte fagreg- 

lement, så anbefales alle studenter å 
sette seg godt inn i reglementet for 
det faget de studerer. Normalt skal 
ex.phil. fortsatt tas i 1. semester i de 
fleste fag. For faget jus må ex.phil. 
være bestått før oppmelding til 2. av
deling. På medisinstudiet tas ex.phil. 
normalt i 1. semester og må være be
stått før eksamen på stadium 2. På fi
skerifag er ex.phil. lagt inn i studie
planen for 1. semester sammen med 
nb-l og må være bestått før kandida- 
tåret påbegynnes. For det nye sivilin
geniørstudiet kan tildeles uten 
ex.phil. (dette kan tas som valgfag). 
Dette er verd å merke seg som et 
unntak ved Universitetet i Trom

sø, der ex.phil. fortsatt vil være be 
gynnelsen på en «normal» studie 
plan og et krav for å få en grad.

Registrering: 1. oktober

Eksamensoppmelding: 1. oktober

Søknadsfrist for opptak
til adgangsregulerte em
ner våren 88: 1. november

Søknad om utsettelse av 
førstegangstjeneste/repeti- 
sjonsøvelse: Så snart som mulig og se

nest 10 dager før Forsva
rets søknadsfrist utløper

Søknad om bolig gjen
nom Studentsam
skipnaden: Siste dag i hver måned

unntatt i juli og no
vember.


